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fesztivál SUMMERFEST programok 

Summerfest Nemzetközi Folklórfesztivál 2017

Jegyinformáció 
Előadás Elővételben vásárolt Helyszínen vásárolt

jegy jegy
Cyrano musical a Sziget Színház előadásában
Augusztus 13. 20.00 1700,- 2000,-

Csík Zenekar és Kiss Tibor – augusztus 14. 20.00 3000,- 3500,-
Alma Együttes – augusztus 15. 16.00 800,- 1000,-
Magyar Gála – augusztus 15. 20.00 600,- 800,-
Táncpanoráma – augusztus 16-17-18-19. 20.00 600,- 800,-

Jegyelővétel legkésőbb 2017. augusztus 10-én 16:00 óráig.
Telefonos megrendelés esetén a jegyeket a helyszínen legkésőbb fél órával a műsor kezdése előtt

lehet átvenni. Telefonon megrendelt jegyek csak akkor minősülnek elővételnek, 
ha azt augusztus 10-ig át is veszik.

Táncpanoráma + Magyar Gála BÉRLET augusztus 15-16-17-18-19. (5 este) 2.500 Ft 
(megtakarítás: 500 Ft)

MINDEN BELÉPŐJEGY kuponként váltható be a Noske Kertcentrum-ban, Kiskunlacháza,
Dózsa Gy. út 225. (51-es főút). A jegy érvényessége: a következő naptól 2017. szeptember 15-ig.

JEGYEK ELŐVÉTELBEN! 2017. július 3-tól augusztus 10-ig hétköznaponként 10:00-16:00
között az Ács Károly Művelődési Központban (Ráckeve, Kossuth L. u. 51.).

Kerülje el a sorbaállást, vegye meg a jegyét elővételben olcsóbban!
A műsorváltozás jogát fenntartjuk!

Fotók: Engyel Gábor



Rác ke ve Vá ros Kép vi se lő-tes tü le te 2017. jú li us 26-án
rend kí vü li nyil vá nos tes tü le ti ülést tar tott.

***
189/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete az előterjesztettek szerint elfogadja a
Ráckeve Város Intézményi Gazdasági Iroda Alapí-
tó Okiratának módosítását, mely alapító okirat jelen
határozat mellékletét képezi. Az alapító okirat
2017. július 31-én, illetve a kincstári bejegyzés nap-
ján lép hatályba.

2. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert
az alapító okirat kiadmányozására.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Balogh
Katalin aljegyző
Határidő: 2017. július 31.

***
190/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete az előterjesztettek szerint elfogadja a Gólya-
fészek Bölcsőde Alapító Okiratának mó do sítását,
mely alapító okirat jelen határozat mellékletét képe-
zi. Az alapító okirat 2017. július 31-én, illetve a
kincstári bejegyzés napján lép hatályba.

2. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert
az alapító okirat kiadmányozására.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Balogh
Katalin aljegyző
Határidő: 2017. július 31.

***
191/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete a „bölcsődei ellátás biztosítására vonatkozó
feladatellátási megállapodás kötése Szigetszent -
márton Község Önkormányzatával” című előter-
jesztést megtárgyalta és Rác keve Város Önkor-
mányzata, valamint Szi  getszent márton Község
Önkormányzata között kötendő feladat-ellátási
megállapodást az előterjesztés melléklete szerinti
tartalommal jóváhagyja.

2. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a
feladatellátási megállapodás aláírására.

Felelős: Szadai József polgármester,  Bartal Zita jegyző
Határidő: 2017. július 31.

***
192/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete az önkormányzat 2017. évi költségvetése I.
félévi teljesítését 1.201.544 ezer Ft be vé tellel és
1.064.347 ezer Ft kiadással elfogadja.

2. Az intézményeknél szereplő bevételi előirányzatok
esetében a képviselő-testület részletes tájékoztatást
kér a terembérleti és egyéb szolgáltatásból szárma-
zó előirányzatok elmaradásának okára, valamint ja -
vaslatot kér a bevétel növelésére a szeptemberi
munkaterv szerinti képviselő-testületi ülésre.

3. A tárgyi eszköz értékesítésre megjelölt ingatlanok
fokozott hirdetését kéri a képviselő-testület. A ter-
vezett bevétel elérésének időpontjáig az általános
tartalékot nem használja fel az egyensúly megőrzé-
se érdekében.

Felelős: Szadai József polgármester
Határidő: 2017. július 26. és folyamatos
2. pontnál: 2017. szeptemberi testületi ülés

***

193/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-

lete elfogadja Dány településsel kö tendő, az előter-
jesztés mellékletét képező testvértelepülési együtt -
működési megállapodást az alábbi kiegészítésekkel:

• A megállapodás II/5. pontja az alábbiak szerint mó -
dosul: „Támogatják a testvértelepülések diákjainak,
tanárainak cserelátogatásait, csereüdüléseit.”

• A megállapodás az alábbi II/8. ponttal egészül ki: „8.
Részt vesznek a testvérvárosi kapcsolatok erősítését
célzó pályázatokon.”

2. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert
az együttműködési megállapodás aláírására.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Balogh
Katalin aljegyző
Határidő: 2017. augusztus 31.

***
194/2017. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-
lete 400.000 Ft összegű támogatást biztosít Luka né -
nye testvértelepülés részére kisbusz gépjármű megvá-
sárlásához.
A támogatás forrása a város 2017. évi költségvetésében
a testvérvárosi kapcsolatokra elkülönített keret.
Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Kovács
Péterné pénzügyi irodavezető
Határidő: 2017. augusztus 31.

***
195/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete a II. számú felnőtt háziorvosi körzet feladatel-
látása érdekében – bérleti díj nélkül biztosítja – dr.
Józsa Viktória háziorvos részére a Ráckeve, Kos -
suth L. u. 30. szám alatti „Szürke Ház” épületében a
Szakorvosi Rendelőintézet által nem használt helyi-
ségeket.

2. A régi és új hely közüzemi fogyasztási különböze-
tét, illetőleg az épület üzemeltetési költségeiből a
háziorvosi rendelőre jutó részt az önkormányzat vi -
seli a háziorvos részére juttatott támogatás formájá-
ban.  A támogatás forrása a mindenkori háziorvosi
iparűzési adóbevétel.

3. A helyiségek használatának részletes feltételeit a
Szakorvosi Rendelőintézet és a vállalkozó háziorvos
között kötendő használati szerződés szabályozza.

4. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert
a feladatellátási megbízási szerződés – előterjesztés
2. számú melléklete szerinti – mó dosításának alá-
írására.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
Határidő: 2017. július 31.

***
196/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi selő-tes-

tülete nem támogatja Mihalik Péter – a Malom-
öbölben lévő vendéglátóegység üzemeltetője – által
benyújtott javaslatokat, me lyek a hajótest áthelye-
zésre, önkormányzat általi megvásárlására, bérleté-
re, illetve közös üzemeltetésre vonatkoznak. 

2. A képviselő-testület a vendéglátóhely környezeté-
ben élők éjszakai nyugalmának biztosítása érdeké-
ben felkéri a polgármestert, hogy kezdeményezzen
egyeztető megbeszélést az üzemeltető, a rendőrség,
valamint a polgárőrség bevonásával.

3. A kereskedelemről szóló 2005. évi CLXIV. tör-

vény 6. § (4) bekezdésében foglalt – az üzletek éj -
szakai nyitvatartását korlátozó – helyi rendelet
meg alkotását a folyamatban lévő hatósági eljárás
eredményétől, valamint a vendéglátóhely jövőbeli
működésének ta pasztalataitól függően tűzi napi-
rend re a képviselő-testület. 

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Balogh
Katalin aljegyző, Bobek Gábor közbiztonsági tanácsnok
Határidő: 2017. augusztus 15.

***
197/2017. (VII. 26.) számú határozat
• Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tü lete kiemelten fontosnak tartja a ráckevei szenny-
víztisztító-telep fejlesztését. A képviselő-testület en -
nek érdekében felkéri az önkormányzat társulati kép -
viselőjét, hogy a Ráckeve és Térsége Beruházó Vízi -
közmű Társulat soron következő taggyűlésén – a tár-
sulat szabad pénzeszközei terhére – víziközmű fej-
lesztési irányként elsősorban a szennyvíz tisz títótelep
– gördülő fejlesztési terven felüli – fejlesztését ter-
jessze elő. 

• A képviselő-testület munkacsoportot hoz létre a tisz-
títótelep és egyéb víziközmű elemek fejlesztésére
vonatkozó döntési javaslatok kidolgozására. A mun-
kacsoport tagjai: Szadai József, Bukri Sándor, Bu -
kovszky István.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Bu kovsz-
ky István társulati képviselő
Határidő: 2017. augusztus 31.

***
198/2017. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-
lete a Páskom tanya víz és csatorna helyzetének ren-
dezése érdekében az alábbiak szerint dönt:
a) felkéri a Ráckeve és Térsége Beruházó Víziközmű

Társulat elnökét, hogy a Páskom tanyai végátemelő
alatti földterület megvásárlása érdekében további
tárgyalást folytasson az ingatlan tulajdonosával,

b) szintén felkéri a társulat elnökét, hogy készítse el a
Páskom tanyai feladatok ütemezését,

c)  felkéri a jegyzőt, hogy – önkéntes teljesítés hiányá-
ban, bérlők költségére – a 0273/35 hrsz-ú közterüle-
ten lévő kapu hatósági elbontásáról gondoskodjon, 

d) a víztorony felszámoló általi értékesítésekor az ön -
kormányzat vegyen részt annak árverésén.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Fekete
Tibor társulati elnök, Molnár Józsefné műszakiiroda -
vezető
Határidő: a) pont: 2017. augusztus 10.
b) pont: 2017. augusztus 15.
c) pont: 2017. augusztus 3.

***
199/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete – a Ráckeve 56/1 hrsz-ú (természetben a Rác -
keve, Kossuth L. u. MOHOSZ mellett elhelyezkedő
terület) önkormányzati ingatlant érintő fölhasználati
megállapodás tárgyában megállapítja, hogy az elő-
terjesztés mellékletét képező – földhasználati jog el -
lenértékére vonatkozó – szakvélemények alkalmat-
lanok arra, hogy az önkormányzat érdemben tárgyal-
jon.

2. A képviselő-testület felkéri a polgármesteri hivatalt,
hogy kérjen árajánlatot ingatlanjogi szakértőtől a
felépítmény tulajdonjogának (eredeti vagy szárma-
zékos) tisztázására.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: dr.

2017. augusztus 3

önkormányzat önkormányzat önkormányzat 

Testületi ülés
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önkormányzat polgármester interjú 

Jáki Réka: – A Ráckevei Újság olvasói meg-
szokhatták, hogy időközönként megosztja velük
„gondolatait”, beszámol a városban történt fonto-
sabb eseményekről, fejlesztésekről, változásokról,
nehézségekről és megoldásokról. Az utóbbi időben
kétségtelen, hogy annyi minden történt városunk-
ban és az Ön feladatai is megszaporodtak, ezért
elfoglaltságai miatt erre nem került sor, de most így
a költségvetési év felén és a választási ciklus köze-
pén talán érdemes ezt egy hosszabb terjedelemben
ismertetni a lakosokkal. Először arra kérdeznék rá,

hogy milyen nagyobb összegű állami támogatást kapott az utóbbi hónapok-
ban Ráckeve és ezekből milyen fejlesztések valósulhatnak meg? 

Szadai József: – Az interjú címére reagálva bár valóban a 2017-es év felé-
nél tartunk, de ha szigorúan nézem választási ciklus félideje 2017. március-
ban volt. Örömmel válaszolok az első kérdésre: az elmúlt 6-7 hónapot figye-
lembe véve városunk több mint 465 millió forint !!!!! állami  és sport szövet-
ségi támogatásban részesült az alábbiak szerint:

– 169 millió forint Ráckevei Járásbíróság új épületének kialakításához,

– 30 millió forint a Magyar Kajak-Kenu Szövetségtől a Csónaktároló épí-
téséhez,

– 46 millió forint 4 jogcímen intézmények működési támogatására,
–  220 millió forint az Ady Endre Gimnázium energetikai korszerűsítésé-

hez, amely teljes ablakcserét, homlokzat hőszigetelést és az épület nap-
elemmel való ellátását tartalmazza.

Itt kell megjegyeznem, hogy a helyi Fidesz-KDNP sikeres lobbi tevé -
kenységet folytatott e támogatások elnyeréséért. Ezúton is köszönjük
Pánczél Károly országgyűlési képviselő úr közbenjárásait. 

– Milyen egyéb fejlesztéseket tervez a város vezetése?
– A teljesség igénye nélkül, nem csak az Ady Endre Gimnáziumban,

hanem a Ráckevei Árpád Fejedelem Általános Iskolában is energetikai kor-
szerűsítés várható, ennek műszaki tartalma és az elnyert pályázati támogatás
mértéke később kerül majd nyilvánosságra.

Szeretnénk tovább folytatni a tavaly elkezdett Duna-parti sétányunk fej-
lesztését (hasonló tartalommal, mint az első szakaszt) a katolikus templom
lejáratáig, egy új elemmel kiegészülve, kishajó kikötő is létesüln  majd ezen a
részen.

A ciklus elején megkezdett járdaépítéseket tovább folytatjuk, ezúttal a böl-

„Félidőben” Választási ciklus közepén, 2017-es év költségvetésének felén…
Beszélgetés Szadai József polgármesterrel

Farooq Zahida jogi referens
Határidő: 2017. szeptemberi testületi ülés

***
200/2017.  (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-
lete, a 2300 Ráckeve, Szent István tér 2. 2/6. sz. alatti
közérdekű célú bérlakás, Papp Gáborné részére törté-
nő bérbeadását nem támogatja.
Felelős: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közreműködik: Juhász
László ügyvezető
Határidő: 2017. július 26.

***
201/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete meghosszabbítja a Ráckeve, Kos suth L. u. 82.
alagsor sz. alatti közérdekű célú bérlakás bérleti
szerződését Pádárné Verbanics Tünde részére 2017.
szep tember 01-től 2018. augusztus 31-ig, de legfel-
jebb Bérlő munkaviszonyának megszűnéséig.

2. Felhívja a Képviselő-testület a RÁVÜSZ Kft.-t,
mint az önkormányzat által lakásgazdálkodási fel-
adatok végzésével megbízott gazdasági társaságot,
hogy a kijelölt bérlővel a bérleti szerződés hosszab-
bítását tegye meg.

Felelős: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közreműködik: Juhász
László RÁVÜSZ ügyvezető
Határidő: 2017. augusztus 31.

***
202/2017. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-
lete úgy határoz, hogy Horváth Vilmos budapesti lel-
kipásztor részére, a ráckevei roma lakosoknak hetente
egy alkalommal tartott Is ten tisztelet megtartásához
térítésmentesen nem biztosít önkormányzati ingatlant.
Felelős: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közreműködik: Balogh
Katalin aljegyző
Határidő: 2017. július 26.     

***
203/2017. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-

lete úgy határoz, hogy nem támogatja a Ráckevei
Savoyai Kulturális Egyesület önkormányzati ingatlan
térítésmentes használata iránti igényét.
Felelős: Szadai József polgármester
A határozat végrehajtásában közreműködik: Balogh
Katalin aljegyző
Határidő: 2017. július 26.

***
204/2017. (VII. 26.) számú határozat
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-testü-
lete nem kívánja megvásárolni Heim-Hartai György
(2300 Ráckeve, Szitakötő u. 7.) tulajdonos által meg-
vételre felajánlott Ráckeve 0345/1 hrsz-ú ingatlant.
Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző 
A határozat végrehajtásában közreműködik: Molnár
Józsefné irodavezető
Határidő: 2017. augusztus 4.

***
205/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete pályázatot nyújt be az „Önkormányzati tulaj-
donú egészségügyi alapellátást nyújtó intézmények
fejlesztésének támogatása Pest megyében” megne-
vezésű PM_EUALAPE-LLA TAS-2017 kódszámú
felhívásra. A projekt címe: Ráckeve ún. Szürke ház
részleges felújítása felnőtt háziorvosi szolgálat
kialakításához. A megvalósítás helyszíne: 2300 Rác-
keve, Kossuth L. u. 30., helyrajzi száma: Ráckeve 18.

2. A képviselő-testület a projekt megvalósításához
legfeljebb 3 millió Ft önerőt biztosít, melynek forrá-
sa a város 2017. évi költségvetésének pályázat elő-
készítő alapja.

3. Az önkormányzat kötelezettséget vállal arra, hogy a
támogatás elnyerése esetén az önerő összegét a
költségvetésében elkülöníti.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A végrehajtásban közreműködik: Kovács Pé ter né
pénzügyi irodavezető, Molnár Józsefné műszakiiroda -
vezető
Határidő: 2017. július 28. 

***
206/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselő-tes-

tülete a „Ráckeve Járásbíróság” című – előterjesz-
tés mellékletét képező ajánlattételi felhívást elfo-
gadja. 

2. A képviselő-testület ajánlattételre azokat a gazdasá-
gi szereplőket hívja fel, akik az eljárás iránti érdek-
lődésüket jelezték, továbbá az alábbi gazdasági sze-
replőknek küldi meg saját kezdeményezésére az
ajánlattételi felhívást: 

• Algép-Bau Kft. Ráckeve, Péter bíró u. 18.
• Konzol-Ép Kft. Szigetszentmárton, Nyárfa u. 13.
• Lőrinczi Kft. Építő és Fővállalkozó Kft. 1193 Buda -

pest, Derkovits Gy. u. 82.
Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Molnár
Józsefné irodavezető, Vargáné Ágoston Julianna fő -
építész
Határidő: a kiviteli terv elkészültét követően

***
207/2017. (VII. 26.) számú határozat
1. Ráckeve Város Önkormányzat Képviselő-testülete

a 8258/3 helyrajzi számú közterület – Fanyilas
sétány – telekkiegészítésként értékesíthető 6 m szé-
lességű területrészeinek eladási árát 6.000 Ft/m2

árban határozza meg.
2. A területrészek eladására csak az egy tömbben lévő

ingatlantulajdonosok együttes kérelmére van lehe-
tőség.

3. Értékesítés esetén a 8258/3 hrsz-ú ingatlant érintő
telekalakítás költsége és minden további költség
(földhivatali, ügyvédi) kérelmezőket terheli.

4. A képviselő-testület a közterületből a telekalakítás
után kialakuló területet kivonja, és megszünteti
annak közterületi jellegét, egyben felkéri a jegyzőt,
a változás ingatlanvagyon kataszteri nyilvántartás-
ban történő átvezetésére.

Felelős: Szadai József polgármester, Bartal Zita jegyző
A határozat végrehajtásában közreműködik: Molnár
Józsefné irodavezető
Határidő: kérelmezők értesítésére 2017. augusz tus
4., majd folyamatos.

***
A képviselő-testület a soron következő ülését 2017.
szeptember 28-án tartja.
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önkormányzat polgármester interjú 
csőde sarkától egészen a Ráckevei Árpád Fejedelem Általános Iskola Ifjúsá-
gi úti lakótelep felőli bejáratáig, de ezen intézmény másik fő járda közlekedé-
si szakasza is fel lesz újítva, hasonlóan az Opál köz és az Új utca közötti járda
szakaszhoz. A további járdaépítések az ősszel kerülnek meghatározásra.

Az idei útfejlesztéseknél a megvásárolt mart aszfalt felhasználásával a
közöket helyeztük előtérbe, ennek köszönhetőn megújul az Ilona, Fenyő és
Kerék köz, a Kenderes utca Szellő köz közötti terület és az Üteg dűlő. A
beérkezett árajánlatok miatt azonban a vártnál kevesebb területen tudjuk
elvégezni az út felújítását, mint ahogy korábban terveztük.

Az idén egy kisteherautót vásároltunk a tavaly megvételre került trakto-
runk mellé, a tél beállta előtt szeretnénk minél több csapadékvíz-elvezető
árkot építeni, tisztítani.

Tervezzük további buszmegállók létesítését, azonban itt elképzelhető,
hogy a Közlekedés Fejlesztési pályázatunk (Híd és Hév állomás közötti sza-
kasz fejlesztése) miatt az idei tervezett összeget a következő esztendőben
használjuk fel.

Hamarosan átadásra kerül az Ifjúság úti óvodaterületen az Ovi-Foci pálya.
Az előző évekhez hasonlóan pedig több intézményünkben valósul meg
kisebb mértékű beruházás.

A már említett Közlekedés Fejlesztési pályázat mellett továbbiak ered-
ményhirdetésére várunk: 
– Egészségügyi alapellátást nyújtó intézmények fejlesztése, ami az ún. Szür-

keház tető felújítását és dr. Józsa Viktória háziorvos asszony számára ren-
delő kialakítását jelenti; 

– Leromlott településrészeken élők életkörülményeinek javítása pályázat,
ami a „Pokolhegyi” terület fejlesztését jelenti és a

– Rév pályázat, ahol a Becsei út-Keszeg sor Rév átjáró közötti terület fejlesz-
tése várható.
– Az elmúlt számban olvashattuk, hogy komoly stratégiai tárgyalások zaj-

lottak júniusban Révész Máriusz kormánybiztos részvételével, aki számos
lehetőséget lát a ráckevei idegenforgalmat fellendítő turisztikai fejlesztések-
ben. Melyek azok, amelyekben Ön előrelépéseket lát már?

– Csak a legfontosabbakat emelném ki. Önkormányzatunk folyamatosan
fejleszti a Vadkacsa Szabadstrand területét, ahol még az idén várható egy
Csónaktároló megépítése. Több, vállalkozók általi fejlesztésekről lehet már
beszélni, hiszen elkészült és már egyre többen használják a Patay László
Városi Képtár mellett található Yacht kikötőt, a Református Templom mel-
letti lejárónál egy vízparti vendéglátóegység bővíti a területét. Az informáci-
ók szerint jövőre tervezik a Fekete Holló megnyitását és a két kiemelt szállás-
helyadó is kapacitásbővítést tervez.

– Szintén köztudott, hogy ismét a város tulajdonába került a Népművészeti
Ház. Milyen konkrét terveket szőnek a ház hasznosítása kapcsán?

– Elektronikus árverésen vásárolta meg a területet városunk, melynek
hasznosítása később kerül meghatározásra.

– Még mindig nagy kérdőjel a Régi Városháza hasznosítása, miután kivonul
a Ráckevei Járásbíróság 2018 tavaszán az új épületébe. Érkeztek be a haszno-
sításra vonatkozóan érdemleges ötletek vagy körvonalazódik már valamiféle
terv, hogy az épület ne maradjon üresen és jusson pl. az MHSZ sorsára?

– Vannak már ötlet elképzelések, de ezek később kerülnek elbírálásra.
Ettől függetlenül dolgozunk az épület felújításához szükséges forrás előte-
remtéséért, ami milliárdos nagyságrendű.

– Ha már az MHSZ épülete szóba került, több cél is megfogalmazódott
már az épület megmentésével, kihasználásával kapcsolatosan, hiszen ideális
helyszíne lehetne több funkciónak is. Tervben volt már egy nemzetközi folya-
mi régészeti központ-létesítés pályázat útján, felröppentek a hírek a vendég-
látás terén történő hasznosításra, vagy éppen legutóbb Révész Máriusz kor-
mánybiztos látogatásakor felmerült turisztikai szálláshely létesítése is. Hol
tart most a város vezetése ebben a kérdésben?

– Még nincs eldöntve a végleges hasznosítás formája.
– A fejlesztések, tervek után beszéljünk egy kicsit konkrét tényekről, ame-

lyek már megtörténtek. Hónapok óta zajlottak az adóemelésekkel, majd az
eltörlésekkel kapcsolatos döntések, különböző nézetek, viták. Erről az egész
kérdésről, ha egy összefoglalót tartana az olvasóknak Polgármester úr, mi
volt az alapkoncepció és miért született meg mégis végül a döntés, hogy leg-
alább a telek- és a települési adó  eltörlésre került?

– Az alapkoncepció a többletbevétel elérése volt, amit a különböző fej-
lesztéseink önerejéhez terveztünk. Menet közben azonban kiderült, hogy a
lakosságunk egy része, fogalmazzunk úgy „elfelejtette” az egyik közigazga-
tási szervezethez a tulajdonában lévő terület változását bejelenteni, az ezek-
re számított összeg a várthoz képest kevesebb bevételt eredményezett volna.
Az eltelt hónapok alatt viszont egyre több állami támogatást sikerült meg-
szerezni, így végül úgy döntöttünk, hogy töröljük a két adórendeletet.

Ezúton kérem lakosságunkat, hogy a tulajdonukat érintő változásokat
(építkezés, bővítés, teraszbeépítés, garázskialakítás, egyéb bejelentés köteles
kialakítás) jelentsék be Polgármesteri Hivatalunknál, ezzel is elkerülve az
esetleges ellenőrzés anyagi következményeit. 

– Tájékoztatná Polgármester Úr az olvasókat az RSD aktualitásairól, a
szennyvízrákötések ügymenetéről?

–Van olyan terület, ahol műszaki jellegű problémákkal találkozunk,
amelynek elhárításán dolgozik az üzemeltető és sajnos van olyan, ahol az
üdülő lakosság nem hajlandó a változásra. Ez utóbbi esetében hamarosan
egy pozitív változásra biztató levelet kapnak majd, amely reményeink szerint
hatásos lesz, amennyiben nem, akkor kénytelenek leszünk más módszerhez
folyamodni a rákötések, a környezet tisztítása érdekében. 

– Szintén mindenféle hírek repkedtek fel a szemétszállítással kapcsolato-
san is. Mi a valóság jelenleg?

– Városunk plusz összeget fizet a két különálló szigetünkről történő hulla-
dék kiszállításáért.

– Ritkán lehet olvasni, hallani a város peres ügyeiről. Melyek azok, ame-
lyeket megosztana az olvasókkal?

– Egy friss jó hírt feltétlenül. Elutasításra került az Aqualand fürdővel kap-
csolatos beadvány, városunkkal szemben. Hamarosan pedig az egész lakos-
ságot érintő változásról számolhatok be a fürdőbelépőkkel kapcsolatban. 

– Összegezve milyennek találja Ráckeve város 2017-es költségvetését így
az év felénél?

– Időarányosan megfelelő, a költségvetésünk félévkor egyensúlyban van,
ennek további fenntartása miatt azonban sűrű ellenőrzések kellenek. Min-
denkinek tartania kell azt, amit a képviselő-testület az év elején meghatáro-
zott. Akinél időarányos eltérés volt, annak szeptemberben be kell számolnia
ennek okáról, a testületnek pedig el kell dönteni a további lépéseket.

– Ha már a címben is utaltam rá, megkérdezhetem, hogy a 2019-es őszi
választásokhoz képest már kicsit túl is haladva a félidőn, hogyan érzi Ön és
képviselő-társai, a vállalt feladatok, ígéretek időarányosan valósulnak meg,
milyen fontosabb stratégiai terveket kívánnak még megvalósítani, esetleg
vannak-e elmaradások, bejöttek-e plusz, nem várt eredmények, melyek a fő
célok még ebben a bő 2 évben, amelyeket mindenképpen szeretnének elérni
városunkban?

– Összességében azt gondolom, hogy nem állunk rosszul, bár tény, hogy
van, aminek csak eredményhirdetését tudjuk felmutatni, hiszen a kivi telezés
még nem kezdődött el. Vannak olyan ígéreteink, amelyek rajtunk kí vülálló
okok miatt nem valósulnak meg, és szerencsére több olyan is van, amit nem
terveztünk, vállalkozói kezdeményezésre és különböző lobbite vé kenysé -
günknek köszönhetően már elkészült és hamarosan el fog készülni. Azt gon-
dolom, az egész városunkat leginkább érintő pályázatra kell összpontosítani
erőnket, energiánkat, kapcsolatainkat, ez pedig a Közlekedés Fejlesztési
pályázat, aminek sikere esetén a Hídtól északra eső terület kiemelt fejlesztése
valósulna meg.

– És most kicsit elszakadva a munkától. Tombol a nyár, Ön volt már sza-
badságon, kicsit tud pihenni, erőt gyűjteni? 

– Igen, családommal voltunk 4 napot Zalakaroson, igaz itt is kellett dol-
gozni egy „kicsit” a Ráckevei Árpád Fejedelem Általános Iskola energetikai
korszerűsítéséért. Több alkalommal látogattuk és fogjuk még látogatni a
Vadkacsa Szabadstrandot, 1-2 alkalommal a Balatont. Két év kihagyás után
12. alkalommal teljesítettem a Balaton-átúszást, szeptember 2-án pedig sze-
retnék részt venni az első alkalommal megrendezendő Duna át úszáson, fővá-
rosunkban.

– Köszönöm a beszélgetést és kívánok további sikereket, erőt és egészséget
Önnek és munkatársainak.

– Köszönöm a lehetőséget.
Jáki Réka



Tisztelt ráckevei Lakosok!
Tisztelt Üdülőtulajdonosok!

Szeretnénk figyelmükbe ajánlani, hogy a
Vá rosi Konyha a nyári szünetben is üzemel.

Bérelhető előzetes egyeztetés alapján ren-
dezvényekre, családi eseményekre, osztályta-
lálkozókra, a teljes étkeztetés lebonyolításá-
val. Várjuk diákcsoportok bejelentkezését osz -
tálykirándulások étkezésének megoldására is.

Kérjük, vegye igénybe szolgáltatásunkat és
fizessen elő nyáron – előzetes egyeztetés alap-
ján – a heti menüre, vagy csak egy napra is iga-
zán kedvező adagáron a finom, házias ízekre!

Önnek lehetősége van az ebéd helyben tör-
ténő elfogyasztására (Gimnázium ebédlője,
Kossuth L. u. 82.), vagy elvitelére.

Az ebéd ára: 695 Ft/adag, dobozban történő
elvitel esetén a doboz ára 50 Ft/db. 

További információ és megrendelés:
06/70-778-6076,
06/24-519-050/8-as mellék

Bodor Lászlóné VIGI intézményvezető
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alapítvány tájékoztatások kormányhivatal

El adó ön kor mány za ti
in gat la nok

Rác ke ve Vá ros Ön kor mány za ta ér té ke sí ti a
tu laj do ná ban lé vő aláb bi in gat la no kat:

Rác ke ve An gya li-szi get 4204 hrsz-ú hét -
vé gi ház, ud var meg ne ve zé sű in gat lan (volt
An gya li-szi ge ti rév ház), te rü le te 299 m2, el -
adá si ár: 1.600.000 Ft.

***
Rác ke ve Som lyó-szi get 6351 hrsz-ú be -

épí tet len te rü let meg ne ve zé sű in gat lan (volt
csősz ház), te rü le te 2649 m2, el adá si ár:
5.600.000 Ft.

***
Rác ke ve Nyár u. 2. szám alat ti (volt szo ci -

á lis ott hon).

Az ér té ke sí tés sel kap cso lat ban ér dek lőd -
ni le het a Pol gár mes te ri Hi va tal Mű sza ki
Iro dá ján.

Telefonszám: +36 24 523-345
E-mail: molnar.jozsefne@rackeve.hu

Ráckeve Városért Közalapítvány
nyilvánosságra hozza a 2015. évi

közhasznú beszámolójának, illetve
mérlegének fontosabb adatait az

alábbiak szerint:

Induló tőke E Ft  50
Éves bevétel összesen E Ft 244
Éves Kiadás Összesen E Ft: 37
Eredmény E Ft: 207

Kimutatás a cél szerinti juttatásokról: 
Tanulókért Okt. Alapítvány E Ft 30
Összesen: 30
Banki kezelési ktg  E Ft 7

Az alapítvány magánszemélyt nem részesített
pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban. 

Kimutatás a kapott támogatásokról: 
Magánszemélyektől: 13
Jogi személyektől: 100
Önkormányzattól: 0
SZJA 1%-ból: 131
Összesen: 244
Kamat: 0

Az alapítvány magánszemélyt nem részesített
pénzbeli támogatásban, ill. juttatásban. 
Vállalkozási tevékenységet nem végzett. 
A kuratórium tagjai feladataikat ellenszolgálta-
tás nélkül látják el. 

2016. évi mérleg eszköz-forrás 
oldalon E Ft: 1059

Tárgyévi eredmény E Ft: 207

Ingyenes jogi 
segítségnyújtás

A Polgármesteri Hivatalban 
minden hónap első szerdáján 

9–11 óra között működik az 

ingyenes jogi segítség nyújtás 
a ráckevei lakosok részére.

Pest megyében is
megtörtént a

támogatások kifizetése

A gazdák Pest megyében is határidőre
jutottak hozzá elnyert támogatásaikhoz az
elmúlt napokban – hangsúlyozta Tarnai
Richárd, a Pest Megyei Kormányhivatal
kormánymegbízottja a 2016-os egységes ké -
relem kifizetéséről, és az idei benyújtásáról
szóló, a  Vármegyeházán tartott sajtótájékoz-
tatón, július 3-án. Az eseményen részt vett
Velkei József, a Pest Megyei Kormányhivatal
Agrár- és Vidékfejlesztést Támogató Főosz-
tályának vezetője is.  

Tarnai Richárd a sajtótájékoztató elején
elmondta, hogy a Mezőgazdasági és Vidékfej-
lesztési Hivatal 2016. december 31-i megszű-
nése után az uniós és hazai agrár- és vidékfej-
lesztési támogatások kifizetésének feladatát a
Magyar Államkincstár vette át, azonban a
megyei kormányhivatalok működtetik to -
vább az ügyfélszolgálatokat, és folytatják le a
helyszíni ellenőrzéseket. Pest megyében ezt a
munkát az Agrár- és Vidékfejlesztést Támo-
gató Főosztály végzi. 

A Magyar Államkincstár a 2016. évi egysé-
ges kérelmekben igényelt támogatásokra 2017-
ben eddig 151,5 milliárd forintot utalványozott,
így a 2016. évi előleg- és részfizetésekkel együtt
2017. június 27. napján országosan 411,4 milli-
árd forint kifizetésénél tartunk az egységes kére-
lemhez kapcsolódó támogatások esetén. Ez az
összeg az egy évvel ezelőtti adatokhoz képest
38,6 milliárd forint többletet jelent.

A 2017. évben összesen (az EK idei évre eső
kifizetései mellett az összes EMGA, EMVA,
nemzeti jogcímet idevéve) 197,21 milliárd forint
kifizetése történt meg 2017. június 27-ig.

A kormánymegbízott a főváros és Pest megye
illetékességi területéhez tartozó ügyfelek kap-
csán megemlítette, hogy 12.793 egységes kére-
lem alapján összesen közel 30 milliárd forintnyi
támogatás került kiutalásra.

A május végén június közepére előrehozott
határidő tartása érdekében mind a Kincstárnál,
mind a Pest Megyei Kormányhivatal érintett
főosztályán átszervezésre kerültek az ügyinté-
zésre, a kifizetések indítására vonatkozó tevé-
kenységek. A Magyar Államkincstár és a kor-
mányhivatalok jelentős túlmunkával mindent
megtettek a kérelmek ügyintézésének lezárása

Helyreigazítás
A Ráckevei Újság XXIX. évfolyam májusi

számának a közmeghallgatásról tudósító cik-
kében tévesen jelent meg az újság 9. oldala 12.
bekezdésében Bobek József hozzászólása.

A hozzászólás első mondatának helyes szö-
vege:

„Bobek József elmondta, hogy meg nem
kérdőjelezi a testület törvényességét és meg
nem kérdőjelezheti a testület jogszerűségét.”

A tévedésért szíves elnézését kérjük!



és a kifizetéseket illetően a módosított ha -
tár idő betartása érdekében. 

Ennek eredményeként a Pest Megyei Kor-
mányhivatal Agrár- és Vidékfejlesztést Tá -
mogató Főosztály kezelésébe tartozó terület-
alapú támogatás iránti kérelmek ügyintézését
a megadott június 15-i határidőig sikeresen
elvégeztük. Csak azon kérelmek nem kerül-
tek lezárásra, melyek esetében olyan ügyin-
tézést akadályozó hibák álltak fenn, melyek
megoldása nem a Főosztály, hanem a Kincs-
tár, illetve más megyék hatáskörébe tartozik.  

Tarnai Richárd beszámolt arról is, hogy az
akadályozó körülmények folyamatosan há -
rul nak el, ennek köszönhetően a lezáratlan
területalapú támogatás iránti kérelmek száma
2017. június 30-án 23 db volt, mely folyamato-
san csökkeni fog a továbbiakban is.

A főbb jogcímeket illetően (SAPS és zöldítés)
a kérelmek ügyintézésének lezárása, illetve a
végfizetések meghatározása, generálása orszá-
gos szinten 2017. június közepére 98% feletti,
június 27-re 99%-os volt a benyújtott kérelmek
teljes volumenéhez viszonyítva, és ennek meg-
felelő mértékű a megyei feldolgozottság is.

Az adatokból látható, hogy a kifizetések az
egységes kérelem tekintetében a főbb területala-
pú jogcímeket illetően június közepére gyakor-
latilag teljesültek, ez megközelítőleg 99%-os
kifizetési arányt jelent.

A 2016. évi egységes kérelemről elmondható,
hogy 36 jogcímben lehetett kérelmet benyújtani
ennek keretében, minden jogcím vonatkozásá-
ban az ügyintézés és a kifizetések a hazai és az
uniós előírásoknak megfelelően határidőben
megtörténnek, illetve számos esetben, így a két
legnagyobb területalapú jogcím (SAPS és zöldí-
tés) esetében két héttel a jogszabályban előírt
végső határidő előtt megtörténtek.

Azok a kérelmek, amelyek még nem kerültek
lezárásra, jellemzően birtokvitával, hagyatéki
eljárással, bírósági eljárással vagy egyéb, az
ellenőrzések által még tisztázandó kérdéssel
érintettek.

A kormánymegbízott az elbírált kérelmek
számát és a főbb jogcímeken a szakterület által
jóváhagyott összegeket tekintve a 2017. június
15-i, illetve június 27-i adatokat ismertette:

„Pest megye tekintetében a terület alapú tá -
mogatásra (SAPS) beadott kérelmek száma
10121, amelyre több mint 14,5 milliárd forintot
fizettek ki. A Zöldítésre benyújtott 10085 darab
egységes kérelemre több mint 8 milliárd forint
került kifizetésre. A Vidékfejlesztési Program
Agrár-Környezetgazdálkodási Intézkedés (VP-
AKG) esetében a 511 jóváhagyott kérelemre
közel 2 milliárd forintot fizettek ki. A Vidékfej-
lesztési Program Ökológiai gazdálkodás támo-
gatása (VP-ÖKO) esetében a 146 beadott kére-
lemre pedig közel 384 millió forint került kifize-
tésre. A sajtótájékoztató résztvevői megköszön-
ték a gazdák együttműködését is az előzetes
ellenőrzésekben való magas arányú részvételé -
ben. Mint megfogalmazták: a közös, együttmű-

ködő munka eredménye lehet az idei évben
beadott kérelmek gyors ügyintézése, ami ter-
mészetesen a kifizetésekre is pozitív hatással
lehet”.

A 2017. évi egységes kérelmek beadásá-
val kapcsolatban Tarnai Richárd a követke-
zőket mondta: „2017. április 7-én megnyílt
az egységes kérelem benyújtó felülete. A
2017. évi egységes kérelem keretében a
korábbi 36 jogcím helyett immár 41 jogcím-
re, intézkedésre lehet kérelmet benyújtani,
vagy adatszolgáltatási kö telezettséget teljesí-
teni. A szankciómentes be nyújtás 2017. má -
jus 15-én lezárult.

2017. május 15-ig országosan 172 401 ké -
relmet nyújtottak be az igénylők a szankciómen-
tes időszakban, 2017. június 9-ével bezárólag
összesen 176 323 kérelem került benyújtásra. A
szankciós időszakban beérkezett kérelmek szá-
ma megközelítette a négyezret.

Pest megyében a benyújtott kérelmek száma
2017. június 19-i adatok alapján 13.386 db volt,
mely a 2016-os referencia kérelemszámhoz vi-
szonyítva több mint 2%-os emelkedést jelent.

Az ügyfelek országosan 2017. júniusi 9-ig – a
korábbi évekhez hasonlóan – megközelítőleg 5
millió hektárra nyújtottak be igénylést. 

Pest megyét illetően a kérelmekkel érintett
terület nagysága szintén a 2017. június 19-i
adatok alapján több mint 377 hektár, mely a
2016-os referencia igényelt területhez viszonyít-
va közel 1%- os növekedést jelent.

Látható tehát, hogy a benyújtott kérelmek
kapcsán mind a darabszám, mind az igényelt
terület nagysága növekedett a 2016-os referen-
ciaértékhez képest” – zárta szavait Tarnai
Rihárd kormánymegbízott.

Kabai Edina
Pest Megyei Kormányhivatal Sajtóosztály
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Pest megye támogatások olvasói sarok

Iluska Néni
Tisztelt ráckevei kortársaim, azok, akik életük hetedik évtizedének éve-

it élik meg, és akiknek nap-nap után, a tovatűnt évek alatt megszámlálha-
tatlan élményben volt részük. Van ugyan hamar feledhető, de szép szám-
mal akad „örökzöld”, ami soha nem feledhető. Ezek között „fő he lyet”
foglalnak el az „iskoláskori emlékeink”. Az emlékek kútjából hamar elő-
kerülnek „nevek-arcvonások-megtörtént események”. Nem nehéz nosz-
talgiázni a múlton.

Szép  sorjában jelennek meg egykori tanáraink arcvonásai a személyük-
höz kapcsolható eseményekkel. Csak köszönet és hála nekik azért, hogy
az érdeklődés, a tudás magvát elvetették emlékeink tárházába. Ha szemé-
lyes emlékfelsorolásba kezdenék, az oldalakat töltene meg, nem csak hely-
szűke miatt, hanem a megtörtént események sokasága sem tenné azt lehe-
tővé. Ezért csupán arra vállalkozom, hogy kiragadok egy személyt hajdan
volt tanáraink sorából. Reménykedem abban, hogy nem lesz személyes
sértődés azért, mert ezen alkalommal mások kimaradtak, nem lettek sze-
mély szerint megnevezve, hiszen ott élnek ők szívünk utolsó dobbanásáig
bennünk  és velünk napkeltétől napnyugtáig. Sőt, nem egy esetben az
„édes” álmok filmkockáin is megjelennek lelki szemeink előtt. Emlékfel-
idézésemet jelen körülményeim között, egykori történelemtanárunk

ILUSKA néni (Fülöp Ilona) személyével kezdem el. Három éven keresz-
tül lehettünk neki tanítványai, „lelki gyermekei”. Minden órán leadta az
éppen sorra következő tananyagot, a következő órára megtanulandó lec-
két, közben feleltetett is. Mindezek végeztével eleget tett „lelki gyerme-
kei” kérésének: „Iluska Néni meséljen”! Olyan alkalmakkor felidézett,
közkinccsé vált valós történeteket, amikről közülünk kevesen és kevésszer
hallottunk. Csupán egy eseményt szabadjon megnevezni „Pompei” pusz-
tulását, amelyet Krisztus születése után 79.  augusztus 24-26. között a
Vezúv hamuesőjével teljesen elpusztított. A felidézett esemény nem egy
óra „meséje” volt, maradt még belőle a következő alkalomra is. Lelki
élményünknek ilyen alkalmakkor Mészáros Józsi bácsi vetett véget (aki
iskolaszolga volt), mindig kicsöngetett. Bezzeg az orosz vagy a nyelvtan
óráknak nem vetett olyan hamar véget. Közben az óra megállíthatatlanul
ketyegett. Múltak a napok, hetek, hónapok, évek egymás után. Jelen körül-
ményeink között, amikorra  a fekete, a világos és sötétbarna, valamint a
szőke fizurák egyértelműen átváltoztak hófehérré, csak nosztalgiával lehet
visszagondolni a soha többé vissza nem térő, egyre jobban távolodó ifjú-
kori emlékeinkre.

Ezzel lezárom mostani közlendőimet, folytatása a szeptemberi Rácke-
vei Újságban lesz majd. Addig is köszönöm figyelmüket, türelmüket.

Tisztelettel 2017. július végén                                              Beliczay József
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Ráckeve Településszerkezeti Terv

Közel kétéves előkészítő, tervezési és egyez-
tetési folyamat végeredményeként Ráckeve
Város Képviselő-testülete 2017. június 21-i
ülésén elfogadta a település új településszer-
kezeti tervét, új rendeletet alkotott az építés
helyi rendjéről.

A rendelet: 14/2017. (VI. 22.) önkormányza-
ti rendelet Ráckeve Város Helyi Építési Sza-
bályzatáról (HÉSZ)

A határozat: 165/2017. (VI. 21.) képviselő-
testületi határozat Ráckeve Város Település-
szerkezeti Tervének és 1-6. mellékleteinek elfo-
gadásáról

Mit takar a településrendezési eszközök
fogalom?

A településszerkezeti terv, a helyi építési
szabályzat, szabályozási terv, a telepítési tanul-
mányterv és beépítési terv összefoglaló neve
településrendezési eszköz. A településrendezési
eszközöket a helyi önkormányzat készítteti és
fogadja el. 

A településszerkezeti terv a településfejlesz-
tési koncepcióban foglalt célok megvalósítását
biztosítja, a település szerkezetét, a terület fel -
használást és a műszaki infrastruktúra-hálózatok
elrendezését határozza meg. Az önkormányzat
hosszú távú céljai fogalmazódnak meg benne.
Kijelölésre kerülnek a település fejlesztésének
területi irányai. Általában egy – a teljes telepü-
lést ábrázoló – színes tervlapból és szöveges
munkarészből áll. Az önkormányzat határozat-
tal fogadja el.

A helyi építési szabályzat az építés rendjét a
helyi sajátosságoknak megfelelően megállapító
és biztosító települési önkormányzati rendelet.
A településszerkezeti tervvel összhangban ké -
szül. Megállapításra kerül benne a táji, épített és
természeti környezet, a környezeti elemek vé-
delmével kapcsolatos területhasználati korláto-
zások. A település egyes területeinek felhaszná-
lására vonatkozó, az építés helyi rendjével, in -
tenzitásával kapcsolatos előírások, helyi építési
követelmények, jogok és kötelezettségek kerül-
nek a szabályzatban meghatározásra.

A szabályozási terv a településszerkezeti
tervvel összhangban készülő, annál részletesebb
kidolgozottságú terv, a helyi építési szabályzat
rajzi melléklete. Ráckeve esetében 15 szelvé-
nyen került elhelyezésre. A szabályozási terv
tartalmazza az építési övezetek lehatárolását, a
más jogszabály által elrendelt védelemmel és
korlátozással érintett területeket, kötelező érvé-
nyű szabályozási elemeket, valamint tájékoztató

és javasolt szabályozási elemeket és egyes sajá-
tos jogintézmény elemeket, mint beültetési köte-
lezettség, telekalakítás szabályai, közterület-ala-
kítási terv.

A telepítési tanulmányterv és beépítési terv
a településrendezési eszköz módosítását igénylő
építési beruházással járó fejlesztés esetén készí-
tendő. A beépítési terv a telepítési tanulmány-
terv része.

Miért kellett Ráckevén új településrende-
zési eszközöket készíteni?

2015 szeptemberében fogadta el a képviselő-
testület Ráckeve Város új településfejlesztési
koncepcióját és az integrált fejlesztési stratégiát. 

Ezekben a dokumentumokban kerültek meg-
állapításra – a partnerségi egyeztetés alapján
széleskörű társadalmi bevonással – a település
hosszú és közép távú fejlesztési elképzelései. Az
új településrendezési eszközök kidolgozásánál a
koncepcióban és a stratégiában megfogalmazott
célok lettek beépítve.

Ráckeve Város eddig hatályos településren-
dezési eszközei 1998-ban kerültek elfogadásra
az akkori koncepcionális és stratégiai elképzelé-
sek szerint. A változó igényeknek megfelelően
többször lettek módosítva. A legutóbbi jelentős
módosítás 2009-ben került elfogadásra. 

A jogszabályi háttér jelentősen megváltozott
az eltelt közel húsz év alatt. A tervek sem tartal-
milag, sem formailag nem felelnek meg a vonat-
kozó kormányrendelet előírásainak. A tervezés
kezdetekor jogszabályi kötelezettség volt, hogy
minden önkormányzatnak felül kell vizsgálni a
településrendezési eszközeit 2016. év végig.
(Ezt a határidőt kitolták 2018. év végére.) 

A megyei és országos területrendezési tervek
Ráckevére vonatkozó elemei nem szerepeltek a
hatályos terveken.

Jelentősen megnőtt a lakosság és a vállalko-
zók részéről a változtatási kérelmek száma. A
képviselő-testület is felismerte, hogy egy átfogó
felülvizsgálatra van szükség és úgy döntött,
hogy új településrendezési eszközöket készíttet.

Mennyibe került az elkészítése?
A tervezőket meghívásos közbeszerzési eljá-

rás keretében 2015. nyarán választotta ki a kép-
viselő testület. A legkedvezőbb ajánlatot a Pro
Regio Nonprofit Közhasznú Kft. adta. 

A tervezési díj összesen 12 500 eFt+ÁFA, az
alaptérképek beszerzése 1.980 eFt+ÁFA volt. A
város saját költségvetéséből állta a teljes összeget. 

Miért volt ilyen hosszú a tervezési folyamat?
A munka 2015 augusztusában kezdődött.

A településrendezési eszközök készítését és
felülvizsgálatát a településfejlesztési koncepció-
ról, az integrált településfejlesztési stratégiáról
és a településrendezési eszközökről, valamint
egyes településrendezési sajátos jogintézmé-
nyekről szóló 314/2012. (XI. 8.) Kormányren-
delet szabályozza.

A jogszabály alapján meg kellett kérni előze-
tesen nagyon sok államigazgatási szerv és érin-
tett előzetes véleményét, adatszolgáltatásokat
kellett beszerezni. A tervezés előkészítésére
megalapozó vizsgálatok készültek. Ezt nagy kö -
rültekintéssel és alapossággal végezték a terve-
zők. Megvizsgálták, hogy a hatályos tervekből
mi valósult meg. Ami nem realizálódott, ott azt
vizsgálták, hogy továbbra is időszerű, vagy más
koncepció alapján kell tervezni. 

Időközben szükségessé vált az összhang iga -
zolási eljárás lefolytatása a magasabb szintű jog-
szabályok és a hatályos eszközök nem egyezése
miatt. Ez 3-4 hónappal tolta ki a szerződéses
határidőt.

A vizsgálati anyag alapján elkészült a telepü-
lésszerkezeti terv, melyet a képviselő-testület
elfogadott a további tervezés alapjául. A szerke-
zeti terv és a szabályozás véleményezését egy
eljárás keretében akartuk lefolytatni, mert így a
szabályozás készítése során felmerült pontosítá-
sok könnyen beépíthetők voltak a szerkezeti
tervbe.

A szerkezeti terv készítését követően a terve-
zettnél lassabban haladtunk, de így lehetőség
volt a szabályozás részletekbemenő kidolgozá-
sára. A határidő módosításának oka az volt,
hogy 2016 nyarán megjelent egy új törvény, me -
lyet a településkép védelmére alkotott az ország-
gyűlés. A törvény végrehajtási rendeletére közel
fél évet kellett várni. A várakozásnak oka pedig
az volt, hogy a helyi építési szabályzatban már
nem lehet leírni a településkép védelmével kap-
csolatos előírásokat, hanem arra új helyi rende-
letet kell hozni. Tehát nem akartunk olyan építé-
si szabályzatot alkotni, melyet a véleményezés
során az állami főépítész nem fogad el.

A szabályozási terv készítése során a munka-
közi terv részleteket, valamint az önkormányzati
ingatlanokat érintő változtatásokat a képviselő-
testület és a bizottságok tagjaiból álló munka-
csoport több alkalommal véleményezte. (A fen-
tebb leírtak miatt erre volt is idő.)

A várva várt jogszabály-módosítást követően
a végleges tervek február elején készültek el.
Ekkor a véleményezési szakasz következett. Az
eljárásban résztvevő összes államigazgatási
szerv és érintett véleményét meg kellett kérni,
valamint a partnerségi egyeztetés alapján érin-

A Képviselő-testület júniusi ülésén elfogadta az új
településrendezési eszközöket
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tetteket is tájékoztatni kellett: az önkormányzat
honlapján, a polgármesteri hivatalban a teljes
dokumentum megtekinthető volt, lakossági fó -
rumot is tartottunk.

Az összes beérkezett véleményt a tervezők
feldolgozták, illetve bedolgozták a tervekbe. A
képviselő-testület ezt elfogadásra alkalmasnak
találta. 

És még egy utolsó momentum: a teljes eddigi
dokumentáció megküldésre került az állami
főépítésznek, aki átvizsgálta a benyújtott összes
dokumentumot. Volt néhány észrevétele, me-
lyet a tervezők javítottak.

A 2017. 06. 21-i képviselő-testületi ülésen ke -
rültek elfogadásra az elkészült településrendezé-
si eszközök és az elfogadást követő harmincadik
napon léptek hatályba.

Melyek voltak a fő vezérelvek a tervezésnél?
Az egyik legfontosabb volt, hogy a beérkezett

lakossági és vállalkozói kérelmeket a képviselő-
testület egyenként megvizsgálta és döntött arról,
hogy bekerüljön-e a tervekbe. Döntött továbbá
arról is, hogy a fejlesztési igényeik miatt változ-
tatási kérelmet benyújtó beruházókkal nem köt
településrendezési szerződést a módosításra vo -
natkozóan, vagyis nem kér senkitől anyagi hoz-
zájárulást a tervezéshez.

A tervezők rugalmas hozzáállását ezúton is
köszönöm, mert a változtatási kérelmeket folya-
matosan befogadták. Még a véleményezési sza-
kasz lezárása előtt is volt mód kérelmek befoga-
dására és a településrendezési eszközökbe törté-
nő beépítésére.

Már említettem, hogy a meglévő terv megva-
lósulását, illetve a meg nem valósult szabályozá-
sokat, fejlesztési irányokat a tervezők megvizs-
gálták és javaslatokat tettek a jövőbeli kezelé-
sükre.

A vizsgálat kapcsán megállapításra került,
hogy a város belterületén nagy számban van be-
építetlen terület lakótelkek kialakítására. Ezért
úgy határozott a képviselő-testület, hogy további
külterületeket nem kíván belterületbe vonni la -
kótelkek kialakítása céljából. 

A tömbbelső feltárások ütemezett, ésszerű
megvalósítására kértünk javaslatot a tervezőtől.

A hatályos szabályozásban számos nem életsze-
rű, tervezőasztalon meghúzott szabályozási vonal
volt, ezek egyenkénti felülvizsgálatát kértük.

A szerkezeti terven kerüljenek kijelölésre táv-
lati gazdasági fejlesztési területek az országos és
a megyei területrendezési tervből átvezetett
elkerülő út nyomvonala mentén. Az elkerülő út
nyomvonalára tegyenek a tervezők javaslatot
úgy, hogy az minél kevesebb környezeti károkat
okozzon és a település életében az elkerülő út
funkciót is betöltse.

Milyen lényeges, Ráckeve lakosságát legin-
kább érintő változások kerültek be a tervek-
be és a szabályozásba?

Az egyik leglényegesebb változtatás, hogy
azok a lakóövezetbe sorolt területek, melyek
korábban üdülőövezetből váltak lakóvá – mint
például a Fanyilas –, a beépítés mértéke 30%-ra
emelkedett.

Másik örök és nehezen megoldható probléma
a haszonállattartással kapcsolatos rendelkezés.
Az uniós belépést követően az állattartásra vo -
natkozó rendeletet minden önkormányzatnak
hatályon kívül kellett helyezni. A HÉSZ 8.
§-á ban meghatározásra kerültek azok az építési
övezetek, övezetek amelyekben haszonállattartó
építmény nem helyezhető el. Ezek olyan öveze-
tek, melyekben a megengedett rendeltetésekre
(pl. óvoda, közintézmény) környezeti zavaró
hatással van a haszonállattartás, vagy a telkek
méretéből adódóan nem biztosítható az 5. mel-
léklet szerinti védőtávolság.  

A többi  övezetben a haszonállattartó épít-
mény összes alapterülete a telek legnagyobb be -
építhetőségének bizonyos százaléka lehet. Az
épületben tartható állatok számát más jogsza-
bályok – az egy egyedre vonatkozó minimálisan
biztosítható alapterület – alapján lehet meghatá-
rozni. A HÉSZ 5. melléklete szabályozza az
állattartó épületek lakó és egyéb épülettől való
távolságát.

Nyeles telek nem alakítható ki.
Magánút csak közvetlen közterület kapcsolat-

tal létesíthető, tehát magánútból nem nyílhat
újabb magánút.

A kötelezően megvalósítandó szabályozási
vonalak száma jelentősen csökkent. Ott, ahol az
utca mindkét oldala beépült és nincs lehetőség
utca szélesítésre, a közművek kiépültek, a szabá-
lyozás csak épület bontásával valósítható meg, a
tervezett szabályozási vonalat, mint kötelező
érvényű szabályozót, nem alkalmazzuk.

A tömbbelső feltárásokat csak összefogva,
ésszerű, megvalósítható egységekben lehet el -
vé gezni a feltáró utak teljes szélességének kiala-
kításával, a közművesítés biztosításával.

A külterületeken, mezőgazdasági művelés
alatt álló telkeken lakóépületet (ha az övezetben
építhető!) csak a gazdasági tevékenységhez szük-
séges épületek, építmények megépítését követő-
en, vagy azzal egy ütemben lehet megépíteni. 

A földhivatali nyilvántartás szerinti tanya
művelési ágú ingatlanokon történő építésre vo -
natkozóan kedvezőbb előírások születtek, mint a
többi mezőgazdasági övezet esetében. 

A mezőgazdasági területen lévő területekből
kisbirtoktest alakítható ki, a kisbirtokközpont
kizárólag tanya művelési ágú telken alakítható
ki. A kisbirtokközpont és a kialakítható kisbir-
toktest minimális mérete kevesebb mint a mező-
gazdasági birtoktest, illetve birtokközpontra
vonatkozó előírás.

A szabályozási előírásokban több helyen sze-
repel a településrendezési szerződés megkötése,
mint feltétel, bizonyos fejlesztések megvalósítá-
sa esetében. Ezeket az önkormányzat köti a

tulajdonossal/fejlesztővel/beruházóval. A te -
rület fejlesztését (pl. egy lakóutca megnyitá-
sát) az önkormányzat támogatja, de anyagi-
akkal nem járul hozzá a telkek építési telekké
történő kialakításához, ezért szerződést köt a
beruházóval arra, hogy a beruházó megvaló-
sítja a szerződésben vállalt határidőre a terve-
zett fejlesztést. Így biztosítható, hogy az el-
képzelt fejlesztés megvalósul és nem befeje-
zetlen torzó marad a város egy-egy pontján.

Sorolhatnám tovább…..

Településképi rendelet vagy helyi építési
szabályzat?

Mindkettő.
Most még csak a helyi építési szabályzat

készült el. De hamarosan meg kell alkotni az
önkormányzatnak a településképi rendeletét is. 
A településképi rendelet a 

„Hogyan lehet építeni?”
kérdésre ad egyértelmű és egyszerű válaszokat.
A helyi építési szabályzat a

„Hová, mit és mekkorát lehet építeni?”
kérdésre ad egyértelmű és egyszerű válaszokat.

A településképi rendelet és a helyi építési sza-
bályzat mellérendelt viszonyban áll egymással. 

Mi van, ha fejlesztési elképzelésünket a
hatályos szabályozás szerint nem tudjuk
megvalósítani?

A településrendezési eszközök módosítására
van lehetőség, ha olyan fejlesztési igény jelent-
kezik, melyet a képviselő-testület támogat. 

A módosítási kérelem alátámasztására telepí-
tési tanulmánytervet kell készíttetni a beruházni
szándékozónak. A tervek alapján a településren-
dezési eszköz módosításának lefolytatására az
önkormányzattal a beruházó településrendezési
szerződést köt. Ezt követően a terveket az
önkormányzat elkészítteti, a véleményezési eljá-
rást lefolytatja.

Hol lehet tájékozódni arról, hogy milyen
előírások vonatkoznak ingatlanjainkra?

A Helyi Építési Szabályzat (HÉSZ), a szabá-
lyozási tervlapok és a településszerkezeti terv
megnézhető a város honlapján, az alábbi linken:
http://www.rackeve.hu/telepulesrendezesi-
terv.html

Aki nem jártas a város honlapján megnéz-
heti a papíralapú dokumentációt, vagy felvi-
lágosítást kérhet a polgármesteri hivatal 113-
as szobájában a Műszaki Iroda építéshatósági
ügyintézőjétől, telefonon a 06/24/523-344
számon, vagy hétfőnként a 114-es szobában a
főépítésztől, telefonon 06/24/523-345 szá-
mon.

A foepitesz@rackeve.hu email címre kül-
dött konkrét kérdésekre  e-mailben válaszolok.

Vargáné Ágoston Julianna
főépítész



Oroszország1

Bruszilov tábornokot Lavr Kornyilov váltja a főparancsnoki poszton,
akinek legfőbb feladata a szétzilálódott orosz hadsereg fegyelmének visz-
szaállítása, amit még kilátástalanabbá tesz, hogy nem bízik a Kerenszkij
vezette ideiglenes kormányban.

A 11. isonzói csata az olasz fronton2

Az olasz hadvezetés 51 hadosztályt és 5200 löveget vont össze, hogy
sokadik alkalommal próbálkozzon a Trieszt irányába történő áttöréssel. A
csata augusztus 19-től szeptember 22-ig tartott, és a kétszeres olasz túlerő
ellenére sem hozta meg a kitűzött célt. Görz városától északra nyertek a
támadók némi – csupán taktikai jelentőségű – tért, ezzel azonban majdnem
mindenütt birtokolták a folyó keleti partját.

Német támadás  Riga ellen2

Mivel a Kerenszkij offenzíva lekötötte és le is harcolta a résztvevő orosz
erőket, a németek lehetségesnek tartották a Baltikumban egy korlátozott
célú offenzíva kedvező kimenetelét. Ezért augusztus közepétől erőket cso-
portosítottak át északra, amely a hónap végére 15,5 hadosztálynyira nőtt,
615 löveg és 90 repülőgép támogatásával. A szeptember 1-én indított
támadás sikeres volt, 3-án elfoglalták a várost.

Belgium, Nyugati front1

A július 31-én az angolok által indított hatalmas lendületű támadást a
gyors német átcsoportosítások és az évszakhoz képest szokatlanul heves
esőzések megakasztják. Mivel sártengerré változik a harcmező, a vízzel
megtelt bombatölcsérek a támadók részére fedezék helyett csapdává vál-
nak. A britek reménykednek, hogy a támadás szüneteltetése alatt gyorsan
felszárad a terep. Szeptember 2-án ez be is következik, azonban kiderül,
hogy korai volt az offenzíva folytatása, a terep továbbra is lényegesen
akadályozza a mozgást, a németek is hősiesen védekeznek. Ezért
Langemarc falunál a Sir Hubert Gough vezette 5. brit hadsereg csupán
100 m-t jut előre.

Légiháború3

A léghajókat a németek – nagy sebezhetőségük miatt – éjszaka, és a
hátország ellen alkalmazták, de már 1916-ban a támadóeszközök jelentős
veszteségei miatt lemondtak  a Zeppelinekről, az újonnan fejlesztett bom-
bázó repülőgépek javára. Első bombázógépük a kétmotoros, 260 lóerős
Gotha G.V. volt, még csupán 250 kg bombaterheléssel, melyet 1917
augusztusától London bombázására vetettek be. A 450 lóerős Siemens-
Schuckert R.I. már 2500 kg terhelésű óriásgép volt 600-700 km harcásza-
ti sugárral.

Egyéb fontos események 1

augusztus 1. XV. Benedek pápa békefelhívást intéz a hadviselő felek-
hez.

augusztus 17. Ian Christian Smuts tábornok kezdeményezi a brit kor-
mánynál – többek között a mind erőteljesebb német

bombázások hatására – egy teljesen önálló haderőnem, a
Légierő felállítását, mely magában foglalná a meglévő
Királyi Repülőhadtestet és a Királyi  Haditengerészeti
Légierőt. A javaslatot a kormány elfogadja, és a Királyi
Repülőhadtest eddigi parancsnokát, Sir Hugh Trenchard
repülő marsallt nevezi ki parancsnoknak.

augusztus 19. A központi hatalmak csapatai Tarnopolnál áttörik az
orosz frontot.

augusztus 20. Wekerle Sándor lesz a miniszterelnöki posztról lemondó
Esterházy Móric utóda.

ARCKÉPCSARNOK 4

Góliáth Lajos tizedes a 31. cs.és kir. tábori ágyúsezred hős katonája

Góliáth Lajos 1885-ben
született Ráckevén, a    szíj -
gyá r tómester szakmát tanulta
ki, de a háború őt is a haza
védelmére szólította, amikor
bevonult 1915. május  29-én
a 31. cs. és kir. tábori ágyús-
ezredhez Bu dapestre. Kikép-
zése után az orosz harctérre
került, s ott részt vett csapat-
testének harcaiban. Ezután a
román hadjáratban küzdött a
Tölgyesi-szoros körül, majd
a bukovinai harcokban talál-
juk. 

Végül az olasz hadszínté-
ren a monte-santói és egyéb
csatákat harcolta végig az
összeomlásig.  A Vaskereszt

és Károly Csapatkereszt tulajdonosa. 

Tizedes Úr hűséggel szolgált és szenvedett hazánkért, megilleti az utó-
kor köszönete és tisztelete.

Emlékét megőrizzük !

Irodalom   

1. Ian Westwell: Az I.Világháború napról napra  Hajja & Fiai Könyv-
kiadó Debrecen 2001.  135-137. oldal

2. Galántai József: Az I. Világháború – Gondolat Budapest, 1988.
398-399. oldal

3. Olaf Groehler: A légi háborúk története 1910-1980  Zrínyi Katonai
Kiadó Budapest,1983. 55. o.

4.  Halasi László: Magyar Tüzérek Ráckevéről az I. Világháborúban –
Tabló – Az Árpád Múzeum „EMLÉKEZZÜNK A NAGY HÁBORÚ
RÁCKEVEI HŐSEIRE ÉS ÁLDOZATAIRA…” című 2014. novemberi
kiállításának anyagából

Dr. Zellei Gábor

10 2017. augusztus

I. világháború 100 éves évforduló történelem

100 éve történt
cikksorozat az I. világháború fontosabb eseményeiről (1917. augusztus)

Góliáth Lajos tizedes
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nyugdíjas köztisztviselők találkozója

„Mesél a múlt” – nyugdíjas köztisztviselők találkozója

Fotók: Jáki Réka

Ráckeve, Szigetbecse, Makád és Lórév települések közigazgatásá-
nak nyugdíjas munkatársai 2017. július 3-ra találkozót szerveztek
maguknak.

Csaknem teljes létszámmal, 37-en vettünk részt a rendezvényen. Vol-
tak közöttünk régi nyugdíjasok, és voltak akik csak most ízlelgetik a
pihenés kellemes érzését. 

Raffay Béla – volt járási hivatali elnök, tanácselnök – Ráckeve város
Díszpolgára baráti hangvételű köszöntőjében a megváltoztathatatlan
időről, mint életünk meghatározó tényezőjéről beszélt.

Az időről és az emlékekről, melyek ezt a találkozót is életre hívták.
Örömmel ültünk le a múltba visszatekintő kötetlen beszélgetésre,

melynek során számtalan régi, humoros munkahelyi történet került elő. 

Fényképekből összeállított kisfilmen csodálkoztunk rá fiatalkori
önmagunkra, egymásra. Felelevenedtek a hivatalos rendezvények, a
kirándulások, a köztisztviselői napok, hiszen ezek éltették bennünk az
összetartozás, a bizalom, az egymásra figyelés érzését, ettől voltunk a
munkában is egy csapat.

Derűs és örömteli volt az együtt töltött idő, repültek az órák. Ez volt
az első találkozónk, de azzal az elhatározással zártuk a napot, hogy
lesz folytatás.

Köszönjük Ráckeve város polgármesterének a – rendezvényünknek
otthont adó – „Régi Városháza” dísztermének biztosítását, a RÁVÜSZ
Kft. dolgozóinak a terem berendezését, valamint Jáki Rékának a fotó-
kat.

Mesterné Veszeli Mária



12 2017. augusztus

Ráckevei Vénusz Színház Árpád Múzeum

Megtette első lépéseit a papíron már megalakult Ráckevei Vénusz
Színház. 2017. június 17-én a ráckevei Duna Relax & Event Hotelben
Bor Viktor és Kósa Dénes előadásában musical- és operett részleteket
hallhattak az esti falatok elfogyasztása után az érdeklődők. Felhangzott
többek között Kálmán Imre Csárdáskirálynőjének egyik, minden
bizonnyal örökzöld dallama, a „Jaj cica…” , továbbá Kocsák Miklós
Légy jó mindhalálig című musicaljének „Az élet szép…” című száma és
több Máté Péter melódia. A közönség tapsolhatott Hacsek és Sajó párbe-
szédének is. 

Másnap, 2017. június 17-én a Ráckevei Polgárőr Egyesület 10 éves
fennállásának jubileumi ünnepsége törte meg a szigetújfalui erdő
csendjét. A polgárőröket támogató ráckevei teátrum két művésze, Bor
Viktor és Kósa Dénes ezen a délutánon ismert musicalrészletek színre
vitelével ragadtatta tapsra a nagyérdeműt. 

Nagyon sikeres volt az egy hétig tartó színi tanodai tábor is. A résztvevő
emberpalánták lubickolhattak az AquaLand hűs hullámaiban, megcsodál-
ták Ráckevét a kilátóból, látogatást tettek Bálint Ágnes vecsési emlékházá-
ban, továbbá azon szerencsések közé tartoztak, akik látogatást tehettek Ybl
Miklós híres épületében, a Magyar Állami Operaházban, ahol nem csak a
közönség által látogatott részét csodálhatták meg, hanem bekukkanthattak
a kulisszák mögé, sőt, a színpadon is ott hagyták lábnyomukat… 

A kezdeti sikeres lépéseket megtette tehát a papíron már meglévő Rác-
kevei Vénusz Színház. 

Reméljük: hasonló siker koronázza majdan a folytatást is…
Kósa  Antal

Kezdeti lépések…
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Skarica Máté Városi Könyvtár Keve Galéria

A könyvtárban a nyár a táborok időszaka. Idén júliusban három hét szólt
csak a gyerekekről. 

Az első héten a „Grafitvarázs” c. tábor zajlott, amelyen az iskolások
rajztechnikákat, tanulási technikákat sajátíthattak el, emellett játszottak,
fagyiztak, hiszen a hőséget valahogy ki kellett bírni. 

A rajztábort Szöllősi Erika vezette, segítője Barsi Tímea volt. A tábo-
rozók csapatában különösen okos, intelligens gyerekek jöttek össze, reme-
kül dolgoztak, mindenki szorgalmasan készítette a rajzokat. Erika néni
pedig lelkesen, türelemmel és szeretettel tanította és vette körül a gyereke-
ket. Ezúton is köszönjük munkáját!

Július utolsó két hetében a kézműves programoké a főszerep. Az egész
napos kézműves tábor vezetője Szabóné Eszes Erzsébet volt. Hozzáérté-
sével és ötleteivel sikeresen valósítottuk meg a kézműves feladatokat.
Tematikusan építette fel a hét öt napját, délutánonként pedig Ács Zsu -
zsanna – drámapedagógus foglalkozott a gyerekekkel. Elmehettünk hajó-
kázni a Balabánnal, meglátogattuk a hajómalmot, a tűztornyot, tanultunk

karatézni és megnézhettünk
néhány bemutatót is Páger
Pál Attilától és tanítványai-
tól. A programok sokszínűsé-
ge és a kollégák segítőkészsé-
ge is hozzájárult ahhoz hogy
re mek hetet zárhattunk. Jó
hangulatban, vidáman kö szön-
tünk el egymástól pénteken. 

A Kézműves Délelőtt pro g -
ramja a legkisebbekhez, az
óvodásokhoz, illetve kisisko-
lásokhoz szólt. Annak ellené-
re hogy az ő életük központ-
jában még a szabad játék
játssza a legfontosabb sze-
repet, hősiesen tanultak ők
is drámajátékokat Mohácsi

Ma ja segítségével. Emellett kis kezükkel igyekeztek kivágni minden dol-
got ügyesen és pontosan. Néha sikerült, néha nem, de a jókedv megma-
radt, készültek az alkotások és a doboz amiben utolsó napig gyűjtjük a dol-
gainkat, végül megtelt. Tóth J. Attilával régészkedtünk az Árpád Múze-
um udvarában, a kicsik pedig örömmel mesélték a nap végén élményeiket
a szülőknek. A zárónapon tánccal lazítottunk Bajai Andreával, délután
pedig előadást tartottunk, énekeltünk és buliztunk. Köszönöm azoknak,
akik hozzájárultak ahhoz, hogy a táborozók jól érezzék magukat, köszön-
jük Bukri Sándor képviselőnek, aki felajánlotta tiszteletdíját és ezzel támo-
gatta a programokat. Köszönjük a ráckevei Cadran Pizzéria tulajdonosá-
nak Gyene Attilának, hogy ilyen szép környezetben ehettünk és zajong-
hattunk, a Cadran minden dolgozójának, hogy türelemmel és mosolyogva
vártak bennünket!

Kívánok mindenkinek további szép nyarat! 
A könyvtárban pedig szeptembertől újra izgalmas programokkal

várunk minden érdeklődőt!
Barbulszka Gabriella

Könyvtári nyári hírek 

Megnyílt Kozma István festőművész 
kiállítása a Keve Galériában!

Szeretettel várunk minden érdeklődőt nyitva tartási időben!

A tárlatot az NKA Képzőművészeti Kollégiuma támogatta.

Fotók: Jáki Réka



Mint az előző számban már hírül adtuk, az a
megtiszteltetés ért, hogy részt vehettem az idén
10-dik alkalommal megrendezett Világjátéko-
kon, mint terepíjász.

A Világjátékok az olimpiai után a legnagyobb
sportrendezvény a világon, idén 3500 sportoló
vesz részt rajta. Természetesen hozzájuk közel
ennyi sportvezető, edző, kisegítő is jár.

A Magyar Íjász Szövetség elnökével –
Vánky Sebastiannal – indultunk Wroclawba.
Sporttársam és barátom Kakas István (alias:
Kakaska) szintén indul a versenyen. Ő barebow
(azaz csupaszíj) kategóriában nem is esélytelen-
ként, hiszen 4 évvel ezelőtt Caliban, ő már debü-
tált a Világjátékokon és ötödik helyen végzett.

Varsóban az átszálláskor a Wroclawi gép
összevárta a világ minden tájáról érkező járato-
kat, és emiatt majdnem 2 órás késéssel indultunk
tovább. A Wroclawi transzferbusz sofőrje a kb.
40 perces utat a reptérről 1 óra 40 perc alatt tette
meg, így esélyes volt, hogy lekéssük a vacsorát
is, de szerencsére az étteremben túlóráztak a
kedvünkért. Vacsora után visszatértünk a szál-
láshelyre, ahol konstatáltuk, hogy mindketten
magasabb szintű szobát kaptunk. 10-dik emelet,
a toronyház tetején... A szoba nagyon meleg
volt, klíma és szúnyogháló nélkül, de sok szú-
nyoggal, ha kinyitottam az ablakot. Másnap
technikai ellenőrzés és szabadedzés volt a prog-
ram. Korán mentünk reggelizni, mert 9 órakor
már kezdődött a szabadedzés. Láttam már jó
belövő pályát, de ilyenben még soha nem volt
részem. A 24 íjászra 46 lőlap jutott, ráadásul
minden távon centiméterre stimmelt a beállítás
az otthonihoz képest!  

Nagyon szépen mentek a vesszők a sárga felé,
és igen sok csúszott be a 6-osba is a gyakorlás-
kor. Délután kimentünk szurkolni az aerobiko-
sainknak, és ha már ott voltunk vacsoráig néztük
a hasonló produkciókat. 

Az első versenynapomon korán keltünk,

hogy kényelmesen mindenre legyen idő, hiszen
9 órakor már kezdtük a versenyt. A belövő
pályán mondtam Sebinek, hogy erősen jobbo-
sak és magasak a lövéseim. 20 lövés után meg-
vigasztaltam, hogy minden rendben van, már
nem csak jobbosak, hanem hol jobbosak, hol
balosak!   Persze a 30-adik lövésnél már minden
rendben volt, mentek szépen a sárga felé, ahogy
annak menni kell. 

A versenyen rögtön az első célra megkaptuk,
az egyik legjobb, legtechnikásabb feladatot, a tó
fölötti átlövést. Mivel mi kezdtünk, nem volt
benne lövésnyom, mínusz egy esély, hogy
könnyebben saccoljunk távot. Az első néhány
célon mindenki izgatottan lőtt, idő kellett mire
felvettük a verseny ritmusát. Szorosan egymás
közelében voltak a pontok a csapatomban, senki
nem tudott nagyon elhúzni, de nem is maradt le
senki. Felfelé és lefelé lövés alig volt, mindössze
egyszer kellett lőni lefelé, egy emelvényről, ami
kellemesen mozgott a lábunk alatt. Kulturáltan
megvártuk egymást a finn fiúval, amíg az egyik
lőtt, a másik még levegőt sem nagyon vett. A 15
méteres szemafort meglőttem 18 pontra, azaz
maximumra. Sajnos a verseny ritmusát, inkább
a 6-dik cél után sikerült csak felvenni, de a 12-

dik célon már vége is volt a méretlen szakasz-
nak. Gyakorlatilag 1 kivétellel csak sík terepen
lőttünk. Azt az előnyt, amit a terepen való moz-
gásom, lövésem szokott jelenteni az első napon,
így nem sikerült kamatoztatnom. A pálya csak
első ránézésre volt könnyű, másodikra kiderül-
tek a turpisságok. A polifoamok mérete nem
volt konstans, a fény-árnyék hatást is nagyon jól
kihasználták. A tó átlövés nehéz feladat, elsősor-
ban a távbecslési nehézségek miatt, de azt gon-
dolom, hogy a többséget inkább a Világjátékok
terhe nyomta. 

Más dolog fizikailag bemelegíteni és jól lőni a
belövő pályán és más dolog felvenni egy ilyen
nagy verseny mentális ritmusát/terhét. A szünet-
ben elszaladtunk ebédelni, minden felszerelése-
met ott hagytam a sátor alatt. Mire beértünk az
étterembe leszakadt az ég. Viharos szél, szakadó
eső, villámlott és dörgött, akkor kezdtem aggód-
ni az íjamért. Mi van, ha ráborul a sátor? Vissza-
érve láttam, hogy az íjam nem volt az összeom-
lott sátorcövekek alatt, de a dobozom sem. Kide-
rült, hogy az amerikaiak edzője vette a fáradsá-
got és biztonságba helyezte az épületben. Első
adandó alkalommal meg is köszöntem neki. A
vihar mindent átrendezett. Felborította a kordo-

nokat, feldöntötte a
számláló gépet, letép-
te a molinókat, eldön-
tötte a vesszőfogó
falat a célok mögött,
összetörte a sátrak
zártszelvény konzol-
jait, mindet. Csinált
úgy hirtelenjében pár
milliós kárt a szerve-
zőknek. Kb. 30-50
mm eső esett le fél óra
alatt. Brutális volt.

Az újjáépítés után,
másfél óra csúszással
kezdtük a mért távot,
ami megint csak 12
cél volt. Újra osztot-
ták a csapatokat, ezút-
tal már erősorrend-
ben. A harmadik cso-
portba kerültem. Itt is
a verseny vége felé
kaptam el a ritmust,
nem sikerült kihozni
magamból teljesen
azt, amit tudok, de a
legjobbak közül töb-
ben is jártak hasonló-
an. Valladont most a
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9-dik helyre rangsorolt, és a német Rohrberg is 7-dik lett, pedig tavaly is
második lett a Dublini Terepíjász VB-n. Brady Ellison olyan pontot lőtt,
amit itthon a jobb csigások szoktak jobb napjaikon, ha könnyű pályát fog-
nak ki! 395 ponttal egészen UFO-isztikus teljesítményt nyújtott!!! Végig
szorosan egymás közelében voltak a pontjaink, volt amikor Rohrberg ellen
vezettem is. A finn fiú a szakasz közepén két célon is beverte az összes
vesszőjét a 6-osba, ezzel megalapozott egy olyan előnyt, amit nem nagyon
tudtunk behozni. A vége az alapszakasznak már kitűnően ment nekem is,
ekkor már 3 körön keresztül csak 16 pontot lőttem, és így az utolsó cél,
utolsó lövésével, 1 ponttal, sikerült átvenni a vezetést a lengyel fiú előtt.
Szóval a 11-dik helyen végeztem a rangsorolóban, nagyjából a világ 12
legjobbja között. Bár itt egynapos volt a rangsoroló, a 339 pont amit lőt-
tem, az kicsivel a kiküldetési szint feletti átlagot jelent. A kétnapos verse-
nyek viszonylatában az én kategóriámban az elmúlt 3 évben rajtam kívül
más nem lőtt kiküldetési szintet.

A Világjátékokon más szabályrend-
szer szerint, rövidebb versenyszaka-
szokkal, kis helyen, a média által jól
közvetíthető módon kellett versenyez-
nünk. Ennek megvannak a maga elő-
nyei is és hátrányai is. A sportág köze-
lebb vihető az érdeklődők szélesebb
rétegeihez, izgalmas közvetítéseket
lehet csinálni, cserébe a terepíjászat is
elmegy a pályaíjászat irányába, és
azok a képességek, amik a jó terepíjá-
szokat jellemzik, kevésbé fontossá vál-
nak, a pályaíjász képességek jelentősé-
ge megnő. Gyakorlatilag csak 1-2
ember volt a 12-ből, aki valóban terep-
íjász. Nekik (nekem) ezek a változások
nem kedveznek az eredményesség
szempontjából, igaz a közvetítés révén
ismertséget hoz és nagyon izgalmas verseny élményekhez juttat hozzá. Az
első párbajomat a finn Juuso Huhtala ellen kellett megvívnom, akivel a
mért és a méretlen szakaszon is egy csapatban voltam. Matematikailag az
eddigi eredmények alapján egyértelműen esélyesebb volt nálam, de én
tudtam, hogy még nem sikerült kihozni magamból azt, amit tudok. A finn
nem bírta a nyomást, rögtön a második célon lőtt egy mellét, ami viszont a
„teljes mentális összeomlásához” vezetett. Nekem megnyugvás volt, hogy
olyan előnyre tettem szert, ami a párbaj kevés lövése alatt már szinte
behozhatatlan. Ezzel a mentális előnnyel, nagyon lazán, könnyedén, szinte
játszva tudtam lőni. Csak arra kellett vigyáznom, hogy szépen tegyem a
dolgom a lővonalnál.

86-75-re nyertem, ami lássuk be, magabiztos győzelem volt. Leültettek
a kis sátor alá, hiszen a lengyel és a francia párharcát követően ismét
porondra kellett állnom. Jobb lett volna, ha pár lövésre vissza mehettem
volna a gyakorló pályára, mert a kb. 15 perces meccs alatt kicsit „kihűl-
tem”, de annyi előnye volt, hogy végignézhettem ifjú lengyel barátunk
Alan Scibski és az olimpiai dobogós Valladont Jean-Charles párbaját. A
táv fele környékén Alan még vezetett is, majd egy pillanatnyi megingásá-
ban, amikor az izgalmi állapota az elviselhetetlen fölé kúszott, lőtt egy 2
pontos lövést (a max a 6 pont) és ott el is bukta a vezető pozícióját.
Valladonttal az utolsó lövésig egálra álltak, és feltehetőleg csak az évek
meg a rutin az, ami megmentette a franciát attól, hogy a most debütáló ifjú
lengyel ne győzze le. Így egy ponttal nyert a francia 83:82-re. 

Szűk fél óra múlva kellett megmérkőznöm a német Rohrberg Sebas ti -
annal, aki hozzám képest lényegesen esélyesebb volt. A meccs alatt rákez-
dett az eső, volt néhány vessző, ami kicsit alacsonyra ment emiatt. A
német ellen magas lövésekkel kezdtem, (ezért lett volna jó, ha folyamato-
san tudtunk volna lőni a bemelegítő pályán), így elment 3 ponttal, ami nem
jó, de nem akkora katasztrófa. Az már nagyobb baj volt, hogy a következő

célon fokozta az előnyét és utána is annyira, hogy előnye már 10-re rúgott.
A hátralévő 9 lövésből ezt egy világbajnokon behozni gyakorlatilag lehe-
tetlen. Kb. itt volt az, hogy a lövés szempontjából újra bemelegedtem. Hat
pontot sikerült visszahoznom, ami egészen jó eredmény, de sajnos 4 pont-
tal kikaptam. Ha hosszabb lett volna a meccs 2-3 céllal, akkor több esély
lett volna a felzárkózásra.

Ritka érdekes volt még a folytatás is. A japán Wataru, aki a tavalyi VB-n
a 17-dik helyen állt, kiejtette a francia olimpiai dobogós Valladont-ot! A
fiatal angol, Mark Nesbitt kiejtette az engem legyőző német világbajnokot,
majd kikapott a horvát Matijától. Szóval néhány favoritjelölt kihullott a
mezőnyből. Több párbaj dőlt el az utolsó célon, néhol az utolsó cél, utolsó
lövésén. Rutinos nagy nevek estek ki a jóval esélytelenebbek ellen, ami
igazi csemege volt a nézőknek. A döntők számtalan izgalmat hoztak, szin-
te mindenhol megfordult a meccs az utolsó célon, de volt olyan, mint pél-

dául a japán Wataru, aki 1 célon be -
hozta a hátrányát és még 1-2 pont
előnyt is szerzett. Ehhez 20 méterről
háromszor egymás után el tudta ta -
lálni a legbelső 2 cm-es kört!

Ami nagy élmény volt a család-
tagjaim, barátaim, ismerőseim szá-
mára, hogy élőben láthattak az egyik
legnagyobb nemzetközi versenyen
párbaj közben, így Ők is részesei
lehettek életem egyik legizgalma-
sabb eseményének. Köszönöm a lel-
kes szurkolást mindenkinek! Köszö-
nöm a támogatást edzőimnek:
Fodor Ferencnek, Margit néni-
nek, Rácke ve Önkormányzatá-
nak, a Nemzeti Versenysport Szö-
vetség dolgozóinak, a Magyar
Íjász Szövetségnek!

A verseny párbaj szakaszának felvételét az alábbi linken lehet megte-
kinteni az interneten. Az én meccseim körülbelül a 20-dik és a 60-adik
perc környékén kezdődnek. https://www.youtube.com/watch?v=WK-
ZHbj_8ec

Ami nagyon fontos, hogy a Világjátékokon Kakas István barátom még
versenyben van, két nyert párbajjal bekerült a legjobb négy közé.

Memento:
Tavaly amikor a válogatott keretbe le kellett adnunk a 2017-es cél állí-

tásunkat, azt tűztem ki célul, hogy az idei évem legalább olyan izgalmas
legyen, mint a tavalyi. Ez már eddig is bejött, pedig még hátravan a WA
terep Európa-bajnokság. Nagyon izgalmas, érdekes, pörgős hetet tudha-
tok magam mögött. Mindenkinek csak javasolni tudom, hogy az ehhez
hasonló élményeket, amiket csak a sport adhat meg, ne hagyja ki az életé-
ből! Az emberiség már szinte mindent felfedezett a földön: Északi- és
Déli-sark, Mariana-árok, Mount Everest stb. Elfogytak a nagy kalandok,
önmagunk felfedezése még előttünk áll. Ahogy a barátom és edzőm
Fodor Feri mondta nekem: „Az emberiség utolsó nagy kalandja a sport!”
Most véget ért eddigi életem egyik legnagyobb kalandja. Sok izgalmas
élménnyel, tapasztalattal lettem gazdagabb. Érdekes embereket, kiváló
sportolókat ismerhettem meg. Ausztráliától az Egyesült Államokig, Taj -
vantól Mada gaszkárig, Kína, Japán, Qatar, egész Európa sportolói ültek
mellettem az étteremben. A 32 kilós tornász lányok mellett érdekesen
mutattak a 140-150 kilós amerikai focisták. Nagy játék ez! A kategóriám-
ban én voltam a rangidős, de azért rajta leszek, hogy négy év múlva a
következő Világjátékokon is ott legyek!

Remélem, hogy élménybeszámolómmal kedvet tudtam csinálni Rác -
keve lakosságának a sportos életmódhoz, azokhoz a kalandokhoz, ame-
lyek nélkül én biztosan sokkal szegényebb lennék.

Buzás Károly
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Egy csésze kávé
Molnár Lászlóval,

az Ady Endre Gimnázium újraválasztott igazgatójával

Jáki Réka: – Igaz-
gató Úr, gratulálunk
az újabb igazgatói
kinevezéséhez, im -
már hány éve is áll-
hat szeretett gimnázi-
uma élén?

Molnár László:
Valóban, számomra a
gimnázium több egy
munkahelynél! Itt vé -
geztem 1978-ban.
1985-ben kerültem
vissza egykori alma
materembe ta nítani.
Majd 1994-től, meg-
szakítás nélkül veze-
tem az is kolát, tehát
23 éve. A pályázati
eljárásban egyetlen

je  löltként indultam, tudomásom szerint ez országos jelenség. Az okta-
tásért felelős államtitkár úr kilenc (!) véleményező, majd  a végén dön-
tő fórumot magába foglaló folyamatot zárt le augusztusi kinevezésem-
mel.

– Mit gondol, minek köszönheti ismételten az Önbe vetett bizalmat
akár a város vezetése, akár munkatársai részéről?

– Bármely emberi közösségben naponta alakulnak ki nehéz helyzetek
s örömteli pillanatok. Ha ezeket egy vezető képes menedzselni, s a leg-
több esetben előremutatóan kihozni az akkor legjobbat, születhet ilyen
eredmény. Mindig próbálok mindenki számára elfogadható, vállalható
meg oldást keresni. Úgy érzem, teljes mértékben segítem és támogatom
kollégáim kezdeményezéseit. Másrészt, családi neveltetésemnek kö -
szönhetően egy konzervatív, szilárd erkölcsi értékrend munkál minden
cselekedetem mögött, mely nagyfokú empátiával párosul. Ez utóbbi
miatt vagyok pedagógus, s csak utána tanár!

– Nyilván, rengeteg munka, tapasztalat áll Ön mögött, mégis minden
újabb megválasztás új kihívásokkal is jár. Melyek jelenleg a legnagyob-
bak Ön számára?

– Nagyon hullámzó a hozzánk kerülő tanulók bejövő teljesítménye.
Szintre hozásuk komoly pedagógiai kihívást jelent a tantestület számára,
melyet sikerrel old meg (ha az érettségi felől tekintünk vissza). Sokat fog
se  gíteni munkánkon, hogy szorosra fűzzük kapcsolatunkat a szigetszent-
miklósi tankerület minden általános iskolájával. Közös alkalmi munka-
csoportokban fogunk megoldást keresni az előző problémára. 

– Az iskola, mint szervezet is több változáson esett át az elmúlt évek-
ben, ide-oda hányódott a különböző fenntartók között. Végigkövethet-
nénk eze ket és a jelenlegi státuszt az olvasók számára?

–A legfontosabb, hogy az iskola épülete mindvégig Ráckeve Város
tulajdona maradt (napjainkban is)! 1992-től 2012-ig Pest Megye Önkor-
mányzata, majd a Pest Megyei Intézményfenntartó Központ, majd a
KLIK Ráckevei Járási tankerülete, s jelenleg a Szigetszentmiklósi Tan -
ke rület a fenntartó és működtető. Az állandóságot Ráckeve városa jelen-

tette is  kolánk életében. 2012 óta példás gazda módjára fejleszti az iskola
épületét és segít pedagógiai feladatok megoldásában is (tanteremfejlesz-
tés, tehetséggondozás, tanulók versenyre utaztatása).

– A jelen állapot akkor úgy tűnik, most ideálisabb az eddigiekhez
képest. Mit tart előremutató változásnak az iskola életében?

– A gimnázium oktatási rendszerében kiemelt szerepe van, egyforma
súllyal, a tehetséggondozásnak és a felzárkóztatásnak. Az előbbi forrását
részben városunk, részben pedig az iskolai költségvetés biztosítja. Aki
ellátogat januárban indult új honlapunkra (www.radyg.hu), személyesen
is meggyőződhet ennek eredményességéről. A tudatos felkészítő mun-
kának köszönhetően egyre több országos tanulmányi versenyen érünk el
eredményeket. A felzárkóztatás nélkül pedig nem érnénk el azt az érett-
ségi eredményt, melyet évről évre megteszünk. A szintre hozás a fenti
okok miatt elengedhetetlen iskolánk életében. Ezt a folyamatot segíti a
gimnázium belső vizsgarendszere minden tanév második felében, min-
den diákunk részvételével! A szakmaiság mellett ezt, az egyre tudato-
sabb hozzáállást („Minden fejben dől el!”) tartom a közelmúlt legfonto-
sabb változásának. Az iskola működési feltételei a legutóbbi tankerületi
átszervezésnek köszönhetően kiszámíthatóbbá váltak. Több éves kiha-
gyást követően, sa ját költségvetéssel rendelkezünk, melynek végrehajtá-
sát havonta láthatjuk. S számíthatunk városunk segítségére is! 

– A középfokú oktatási intézmények munkáját a kétszintű érettségi
vizsga minősítheti. Milyen eredményeket értek el ebben az évben?

– A legfontosabb szervezeti változás, hogy városi és tankerületi össze-
fogás eredményeképpen megújult intézményünk kémia előadóterme.
Így jogot szereztünk arra, hogy kémiából – majd ehhez társult még a bio-
lógia – emelt szinten vizsgáztathattuk körzetünk diákjait. Sokan választ-
ják végzőseink közül az emelt szintet különböző tantárgyakból. A kihí-
vás termé szetesen nagy, de a szerezhető többletpont motiválja a diáko-
kat. Teljesség igénye nélkül pl. informatikából született emelt szinten
99%-os teljesítmény! 90% körüli eredményt több tárgyból is értek el
tanulóink: angol, matematika, fizika, történelem, biológia. Emellett szá-
mos 100%-os szóbeli vizsgának örülhettünk emelt szinten. Büszke va -
gyok, hogy kollégáimmal közösen, szaktanárként is kivehettem a ré-
szem e sikerből. Rendkívül népszerű a 11. évfolyamon az előrehozott
érettségi. Elsöprő többségük je les eredménnyel vizsgázott angolból,
németből és informatikából. A vég zős évfolyam középszintű vizsgáján
is szép eredmények születtek. Számos gyönyörű feleletet hallottunk a
szóbelin és a többség jó és jeles érdemjegyet tudott szerezni összességé-
ben a vizsgán. Nagyon elégedett vagyok, hogy 10 diákunk kitűnő ered-
ménnyel fejezte be az érettségit.

– Egy minden eddiginél hatalmasabb összeget, több mint 220 millió
forintot nyert most a gimnázium energetikai korszerűsítés címén a város
jóvoltából. Mit tartalmaz, és mikor kezdődik, végződik a megvalósulás?
Milyen eredményt remélnek ettől a korszerűsítéstől?

– A gimnázium épületén cserére kerül minden külső nyílászáró, hő -
szigetelő vakolatot és új színt kap a falazat, valamint telepítésre kerül
egy naperőmű. Régi álmunk válhat valóra a beruházással. Leginkább azt
vá rom, hogy az iskolaépület külső megjelenésének átalakulása még von-
zóbbá teszi iskolánkat, a jelenlegi iskolahasználók élete pedig komforto-
sabbá válik. A beruházás 2017 őszén indul és 2018 júliusában ér véget a
tervek szerint.
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– Mondhatni, hogy a RADYG egy patinás iskola, hiszen több, mint 60

éves. Ha játszunk az idővel, Ön milyennek képzeli a 100 éves Ráckevei
Ady Endre Gimnáziumot?

– Jelenleg azt érzem problémának, hogy a tanított ismeretek szintjén
nem tudjuk megmondani egy most érettségiző diák számára, hogy
mondjuk 20 év múlva, milyen ismeretekre lesz szüksége a munkavég-
zéshez. Így a jövőre nézve azt várom, hogy az ismeretszerzés önálló
technikái, a kommunikációs készség, a problémamegoldás, a nyitottság
és a személyes mo ti váltság (pályaorientáció) lesz a meghatározó az isko-
larendszerben. En nek jelei a középiskolákban a kétszintű érettségi miatt
már tapasztalha tóak. Igaz, még hosszú út áll előttünk, mind a tanárok,
mind a szülők és a diákok részéről is ennek elfogadásához.  Mit nyújthat
ehhez iskolánk? Ins piráló környezetet, megfelelő tudásbázist, kreatív,
módszertanilag fel készült tanárokat, családias hangulatot!

– Vannak még megvalósításra váró tervei, álmai a gimnázium igazga-
tójaként?

– A szakmai életút végéhez közeledve próbálom környezetemnek
átadni a felhalmozott tapasztalatokat. A tantárgyiakat mesterpedagógus-
ként a pedagógusminősítés és tanfelügyelet során. Vezetőként egy régi
álmom megvalósulásával, vezetek egy tankerületi munkacsoportot,
mely készít egy eljárásrendet iskolák számára. Az operatív irányítás
felől közelítve az intézményeket, szakmai protokollt kívánunk átadni,
mely a gyakorlat oldaláról írja le, adott esetben milyen részekből áll egy
munkafolyamat vagy egy probléma megoldása. Ez nagymértékben meg-
könnyítheti a mindennapi működés hétköznapjait az oktatási intézmé-
nyekben.  

Az utóbbi időben tudatosan vállalt szerepe iskolánk tanárainak, köz-
tük nekem is, hogy még határozottabban veszünk részt a város kulturális
életében. Ebben a tekintetben osztom Vereckei Zoltán alpolgármester
Pedagógusnapon elmondott gondolatát: az értelmiségi lét felelősségéről.
Ezt tá masztja alá az október 23-ához köthető rendezvénysorozaton és
ünnepségen vállalt feladatok vagy a zömében iskolánkhoz köthető Sze-
gedi Kis István életéről szóló színdarab megírása és előadása. Egy másik
régi álmom: szívesen lépnék fel egy olyan darabban, melynek szereplői
a gimnázium területén működő teátrum színpadán játszanának. 

– Igazgató Úr, kívánok nagyon sok tehetséges, őszinte diákot, további
sikereket mind a pedagógiai, mind a vezetői munkájához!

Jáki Réka

RADYG 2017-ben kitűnően 
érettségizett tanulók

Bagyinszki Csaba (12. a)

Baracskai Emma (12. a)

Batu Bernadett (12. a)

Csécs Márk (12. a)

Kónya Kristóf (12. a)

Kovács Dóra (12. a)

Marcsa Péter (12. a)

Palya Ráhel Áfra (12. a)

Vámosi Réka (12. a)

Lovász Laura (12.b)

Rendszeres foglalkozások
Nippon Timivel: kedd 20:00, csütörtök 20:00
Kangoo Orsival: kedd 19:00, csütörtök 19:00
FullBodyTraining Clauval csütörtök 18:00
DanceFittness Andival minden hétfő 17:00
Kéve Néptáncegyüttes próbája
minden pénteken 19:30 órától

Summerfest Nemzetközi Folklórfesztivál
Augusztus 13. vasárnap – augusztus 29. 

„Fesztiválfotók” molinó kiállítás 
Augusztus 13. vasárnap 20:00 
Cyrano musical a Sziget Színház előadása
Augusztus 14. hétfő
Páva pulyák II.-  Farkas József fotókiállítása 18:00 
A Csík Zenekar koncertje 20:00  
Vendégművész: Kiss Tibor (Quimby)
Augusztus 15.kedd
Gyerekek Summerfestje
Művészeti és kézműves park 15:00
Gyermek előadás – Alma Együttes koncertje 16:00
Magyar Gála
Kéve, a Bokréta, a Rőzse Néptáncegyüttes, 
a Lukanényei Citerazenekar és a Sarjú Banda műsora 20:00 
Augusztus 16. szerda
Művészeti és kézműves park 15:00
Táncpanoráma I.: Brazília, Chile, Litvánia, Kanada 20:00
Utána: Táncház
Augusztus 17. csütörtök
Művészeti és kézműves park 15:00 
Táncpanoráma II.: Mexikó, Szardínia, Indonézia, Szerbia 20:00 
Utána: Táncház
Augusztus 18. péntek
Ökumenikus Imádság a Katolikus Templomban 11:00
Művészeti és kézműves park 15:00 
Táncpanoráma III.: Grúzia, Honduras, Kolumbia, Madeira 20:00
Utána: Táncház
Augusztus 19. szombat
10:00-tól Nemzetiségi Gasztronómiai Napok a Szegedi Kis István sétá-
nyon, egész nap
18:00 Táncpanoráma IV.: Baskíria, Costa Rica, Paraguay, Lengyel or szág 
21:00 Vízikarnevál – Lampionos Csónakfelvonulás
22:30 Vízparti Party a Szegedi Kis István sétányon, zenél a Kőrös
Party Band
Augusztus 20.vasárnap
10:00-tól Nemzetiségi Gasztronómiai Napok a Szegedi Kis István sétá-
nyon, egész nap
18:00 Szent István-napi ünnepség a Szent István téren
19:00 Zenés-menettáncos felvonulás
20:00 Summerfest Nemzetközi Gálaműsor a meghívott országok rész-
vételével
Kb.22:30 Ünnepi tűzijáték
Információ, jegyelővétel és jelentkezés a csónakfelvonulásra:
Ács Károly Művelődési Központ
Ráckeve, Kossuth Lajos utca 51. 06-24-518-650- szervezes@akmk.rackeve.hu
www.summerfest.rackeve.hu
A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

Augusztus havi
programja



18 2017. augusztus

Arany János Emlékév 

Először is, a császári pár fogadására alkalmas
területet, ún. felvonulási teret kellett az állomás
előtt létrehozni: „szemközt a Vasúti sétatér fő
útjával felnyittatott a Vaspálya deszka sorom pó-
zata,  s a vaspálya töltése rézsút vezettetett oldal-
feltöltéssel kapcsolatba hozatott a Vasúti séta-
térrel.” Az eső vigasztalanul esett, a sár nagy
volt, de díszút kellett, mely „nagy, de örömmel
tett fáradságba került 3 öl szélességben 10 öl
hosszasságban deszkával lepallóztatott, zöld
posztóval a Felséges pár díszútjául bevonatott.”
(3.a) Ha már született egy zöld posztóval bevont
deszka díszút, kellett ide ünnepi díszítés is. Meg-
oldották ezt is. Négy darab piramist állítottak a
sétaút sarkára.

„Ezen díszút bal s jobboldali sarkánál 1-1
tizenegy-tizenegy öl magasságú zöld gallyal
díszített, lobogókkal, virágfüzérekkel s czime -
rekkel ékített piramisok voltak felállítva.”
Ugyanilyen ékítmény került a két másik sarokra,
a piramisokat kisebb „külömböző jelentős színe-
zetű szövetekkel befont egymással zöld füzérrel
kapcsolt oszlopok kötötték öszve ékítve tarka
vegyületű lobogókkal.” (3.a) A nagykőrösi pira-
misok vázrajza az iratok mellékleteként fenn-
maradt, úgy látszik, ez  állami típus lehetett. Egy
ehhez hasonló kőpiramis ma is áll a hajdani Vas
megyei Városszalónakon, (ma Stadt-Schlaining
Ausztriában).  Ennek magyar nyelvű, de néme-
tes fogalmazású szövege: „Ő cs. K. Fels. I.
Ferenz Jósef hazánkba áldott körutazásának
Emlékül . 1857.”

Az állami ünnepséget már a XIX. században
is gyermekcsoport nyitja, úgy látszik üde és jól
mutató látvány volt Nagykőrösön is az ilyen.
Ezért „a Város ifjú nemzedékét képviselő
egyen ruházott, s kardosan képviselő tisztelgő,
18 főnyi gyermekcsapat szemközt a nő nemze-
déket képviselő magyar egyenruházott 16 főnyi
leánycsoport volt szakgatott sorozatban felállít-
va.” (Arany Julcsa kimaradt ebből, elkerülte
apja bölcs előrelátása folytán az állomási leány-
csoportban történő díszelgést, mert a császárjá-
rás idején Csengery Antaléknál, atyja barátai-
nál, ismerős családnál vendégeskedett egy hó -
napig Pesten.) Most már a felnőttek csoportjai
álltak fel.

Az első jobb oldali piramis vonalában a lány-
csoport után „volt felállítva a Városi egyenruhá-
zott képviselet kardossan Polgármesterrel
élén.” (4.a)  A fiúk,  (bal oldalt) a lányok és a
városi képviselet után (jobb oldalt) újra a  bal
oldali piramis után álló csoport következett. Ez
volt a gimnázium tanári kara, jó részük 1848-as

honvéd. Ezt a császár persze nem tudhatta, hogy
kik előtt – egykori rebellis honvédek előtt –
vonul el.

„A bal oldali első piramis vonalában folytat-
va a figyermekcsapat sorozatát, állott a Refor-
mált Egyház képviselete, Nyilváno Fel gym -
nasium, s Tanito Intézet tanári kara Igazgatóval
élén. Ezek után a Felgymnasialis, s prae pa -
randialis Tanulok tömege.” Itt állt a kolle-gá tus-
sal Arany János professzor is.

„A községi képviselet után állt a tisztesb ren-
dűek s előkelő Polgárok rendezett osztálya.”

A jobb módú polgárokkal szemben „a hely-
beni Izraelita Cultus Község, bársony, s arany
szegélyezett mennyezet alatt a Szentoltárik füg-
gönyeivel” – tehát a helyi zsinagóga egyházi
díszeivel is, a császárjárás fényét kellett emelni.
(3.a) „a cultus előljárók egyenlő fekete frakk-
ban, fehér nyakkendővel, fehér mellénnyel s
fekete pantalonnal egyenruházva.” (3. b)

Őket követve jöttek „az iparosok és a kéz -
mívesek Czéhenként szakgatott s zászlókkal
elkülönített tömege.” Majd „a nép, az istenadta
nép” kapott helyet: „A czéhekkel szemközt a
vagyonosabb földészek csoportja szokásos
ünnepies tájöltözékben.” (Kár, hogy erről a
különben részletes jelentés nem ad pontosabb
leírást!)

Ez volt tehát a kirendelt ünneplő lakosság.
Mindezt egy díszkapu keretezte: „Az ekként nyi-
tott Főutcza vonalában a sétatér közepén volt
egy 3 öl széles boltozatú, 7 öl magasságú diadal-
kapu felállítva, mely zöld gallyal, s virágfüzérek-
kel díszítve, számtalan lobogókkal, Austriai,
Magyar s e Város czimereivel ékesítve, az ünne-
pélynek egyszerűen ragyogó fényt kölcsönzött.”

A díszkapu sem maradt kihasználatlanul,
mert „boltozata alatt 2 oldalon voltak felállítva
a helybeli érdempénzes Lipcsei Keresztes agg
vitézek ünnepies öltözékben.” Ennek a csoport-
nak is volt üzenet értékű jelentése: a népek csa-
tájában Napóleonnal szemben győzők serege
még élő öregei, az érdemérmes obsitosok bizo-
nyították, hogy forradalom nem győzhet az oszt-
rák császársággal szemben. 

A diadalkapun belül kaptak helyet az algim-
názium és az elemi iskola tanulói, a jobb oldalon
sátrat emeltek, az utat a jobb módú asszonyok
sorfala jelölte ki. Kijelölt oldalút vezetett az
ünneplőkhöz, de itt is vagyoni megkülönbözte-

tés szerint vigadhattak: egyik oldalon volt  „a
va gyonosabb földészek nép’ünnepe ezzel szem-
közt a vagyontalanabbak jól rendezett népünne-
pe folytonos zeneszó mellett tartatott meg.”

A közrendet 14 tekintélyes „magyar föveg-
gel, s fehér békepáltzával kitüntetett Polgár”
biztosította. Három sorban jobb és bal oldalon,
állványokon a dísztribün! kapott helyet  ezen a
város előkelőbb hölgykoszorúja foglalt helyet.
(4. b)

Ezt a századunkra is átöröklődött állami
ünnepély kánont követte a walesi lakoma elő-
képe. 

„Ezen öröm nap közemlékére Ősi magyar
szokás szerint egész ökör süttetett a nép meg -
vendéglésére, s több akónyi bor áldomásúl osz-
tatott ki.” Az ünnepséget megelőző egyik meg-
beszélésen a feladatokat kiosztották, (május 2-
án), itt eldöntötték, hogy: „Az ünnepély követke-
zőleg rendeztetik Molnár János Úr teendői:  

1 nagy ökör vásárlás
1 mázsa marhahús musicusoknak
4 akó bor musicusoknak
40 közönséges jó kenyér
8 ittze szilvorium (26.a)
100 semlye musicusoknak reggelire
5 sátor felczifrázva 
12 segéd ember előállítása napidijra
10 vaasfazék város garantiájára 
20 bádog pohár köz ivásra

Az ökör bográcsokba fog apríttatni felsűlés
után, s a publicumnak ki adatni.”

Minderre szükség is volt, hiszen a számadás
szerint 5 cigányzenekart állítottak ki az állomás-
ra. A jegyzék 5 további tanácsbélit nevez meg,
akik a lakoma beszerzésében segítenek. Külön
feljegyzik azenészekért felelőst: „Minden ze -
nész Nemcsik Úr által biztosítandó… Pándi
János Úrra ökör, bor, kenyér, deszka hus bizto-
sítása tartozik.”

A számadás utasítása 1857. április 27-én a
gimnázium igazgatója feladatait foglalja össze:

„Iskola Igazgató Varga János Úr következők
teljesítésére kéretik fel. Tanári kar előjá ro ság -
gal szemközt utána a gymnasialis praepa ran -
dialis tanulók, ezekután a tanítók vezérlete alatt
az elemi iskolabeli tanulók felállítva azokkal
szemközt a leánytanulók. Az énekkar a nép
hymnust  fogja énekelni.” (26. a)  Ez pedig a
Gott erhalte... 

Még a császári pár méltó megjelenését is biz-

2017 –Arany János Emlékév
Az 1857-es császárjárás irodalmi visszhangja – II. rész
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tosítani kellett. „Azon utak, melyeken a Felséges
pár sétálása gondoltatott, zöld levelekkel fűvel, s
élő virágokkal voltak behintve.”

A császári párt szállító udvari vonatot
Ceglédnél fogadták Nagykőrös lovasküldöttei:
„...egyenruházot,  s jól begyakorlott lovas Ban -
de riuma felsőbb rendelet folytán Czeglédre
Majus 23-án átrendeltetett a Felséges párt a
Czegléd szélei  útnál üdvözlendő…1857-ik év
Majus 24-ke délelőtti orájakor a színhely 2 olda-
lán felállított taraczkok szakadatlan durrogása
közt megérkezett a Felséges  párt szállított dísz-
vonat.”

Fennmaradt az előre megfogalmazott  Dobos
hirdetés szövege is. (71.a):

„Ő Cs:K: Felségeik ma délelőt-
ti 9 órakor a helybeni Vaspálya
főhőz megérkezendnek (s rövid
időre kiszállani kegyelmesen mél-
tóztatnak.) Felszóllítatik tehát
min denki, hogy házát jó rendben
hagyván a fél hét órakor kezdendő
Isteni tisztelet végezte után íí8a
kijelölt helyre) sietni, (s ott a részé-
re kimutatandó helyet elfoglalni
tartsa kötelességének  NKőrösön
1857 Majus 24-én).  Ezt Szarvas s
Juhász a Város két fele részében
reggeli 5 órakor végig dobolva
hirdetendi.”

Magyar Pál polgármester kö -
szöntötte a vo natból kilépő császá-
ri házaspárt. Ebből az alábbiakat idézem: „Elra-
gadtatva azon kifejezhetetlen örömérzettől,
melyet Cs.K. Felségteknek e Város területén
epedve várt Vendégekkénti megjelenése e hű
város minden osztályú s életkorú lakossaiban
ébresztett, leborúlva teszem le CS.K. Felségtek
lábaihoz ezen 18000 népességű, gyökeresen
magyar, s szilárdul hív Városi Közönség legalá-
zatosabb hódolatát...” (5.b)

A nagykőrösiek tetszését Erzsébet császárné
szépsége nyerte el az egykori feljegyzés szerint:

„Ő Felsége bal karján vezetve a Fels. Csá-
szárnét a visszatartott  lelkesedés  eget ráz kod -
tató harsány éljen kiáltások közt tört ki, kü -
lönössen a Felséges Császárnénak minden szí-
vet megnyerő uralkodói méltósággal, s angyali
jósággal párosult szépsége idézte elő.” 

Az aulikus hangvételű jelentés mögül is kitet-
szik, hogy a császár anyjával, Zsófiával szem-
benálló Erzsébet volt a megjelenteknek rokon-
szenves.

Magyar Pál fekete magyar egyenruhába
öltözve mondta el köszöntőjét: „Ezen üdvözlő
beszédre Ő Cs. K. Apostoli Felsége  magyar

nyelven legtisztább kiejtéssel (6.a) nyilvánította
a képviselet előtt (...) kegyelmesen elfogadását.”
(6.b.)

Megkezdődött a császári körséta, a kérdése-
ket a jegyzőkönyv megőrizte. Ezek aligha lehet-
tek közömbösek Arany János számára.

A császár „tudakozódott a lakosság részvétén
(azaz részvételén KJL) tudakozódott a lakosság
létszáma felől.” Már ez a kérdés is arra utal,
hogy betanult kérdések hangzanak el, hiszen
Magyar Pál polgármester néhány perccel azelőtt
szólt a 18.000 „gyökeressen magyar” lakosság-
ról.

Most került a császár és a költő testközelbe,
bár a megszólított feltehetőleg Szigeti Warga
János igazgató lehetett. „Ezután általment a
Reformált Egyház képviseletéhez, s az e mellett
álló Tanári karhoz kérdéseket intézett a hitfele-
kezet vallásossága, népessége, a gymnasialis, s
elemi iskolabeli tanulók létszáma iránt.”

A császári látogató csoportokat hagyott ki,
mert ezután a díszkapu alatt állókhoz sétált.
„Innen lefelé haladva  megkérdezgeté az agg
vitézeket kiket később Császári ajándékba része-
sített.” (A népek csatájában résztvett nagykőrö-
siek 60-70 évesek lehettek).

„Ezután megszemlélték Ő Cs.Felségeik mind
két rendbeli nép ünnepet folytonos nemzeti táncz
közben, s ennek nézésében gyönyört lelni lát-
szattak.”

„S a nép,az istenadta nép,
Ha oly boldog-e rajt’
Mint akarom, s mint a barom, 
Melyet igába hajt?”

„Visszafordulva méltóztatott... a földészek
osz  tályához intézni többféle kérdéseket a föld, s
termés minősége iránt, s az adott feleleteket
kegyelmessen elfogadni.” (6.b) Az elhangzott,

és szerencsésen ránk maradt kérdések elkerülhe-
tetlenül a ballada sorait idézik:

„Van-e ott folyó és földje jó?
Legelőin fű kövér?”

Nem tudhatjuk, hogy mennyi idő kell egy bal-
lada „kihordási idejéhez”, de az alapgondolat-
ok, a balladai ihlet hiteles adatalapja, epikai hite-
le ekkor keletkezhetett. Az irodalomtudomány
Keresztury Dezső elemzése alapján úgy tudja,
hogy a kézirat 1857-ben 69. soráig megszületett.                

„Levágva népünk ezrei,
Halomba, mint kereszt
Hogy sírva tallóz aki él:
Király, te tetted ezt!”

A császári látogatás, a harminc
perc  az idő homokóráján szinte le is
pergett.

„Midőn Ő. Cs. K. Felségeik a
szünni nem képes örömkiáltások közt
díszkocsijukhoz visszasétáltak, Csá-
szárné Ő Felsége a vasút sorompójá-
nál, az egyenruházott leánykák csa-
patának egy kedves tagja, Beretvás
Mari által egy díszes élő virág bokré-
tával ajándékoztatott meg, rövid
hódoló szavak kíséretében. Mely
bokrétát a Felséges Asszony  saját
kezeivel, magyar szavak mellett ked-
vesen és kegyelmesen  elfogadni, s
magával vinni méltóztatott.” (7.a)

A császári pár elutazása után felavatták az
újonnan felépült iskolát, mely az Erzsébet nevet
kapta. Az állomásnál „a két rendbéli nép” ünne-
pe folytatódott. A jegyzőkönyv szerint: „Ezután
következtek a nagy áldomásnak népes modor-
ban lefolytatott, s átélt részletei, melyeknél di -
csé retére mondván a köznépnek, nehány rövid
úton bevégzett versengésen kívűl nagyobb kihá-
gások nem történtek. Ezek tartottak késő es tig.
(...) A császári látogatás a gondos pénzügyi
számadás szerint a városnak 5230 pengőforint-
jába, és 27 3/10 váltókrajcárába került. Sikerült
valamennyit visszakapniok, az elárverelt anya-
gokból 326 pengőforint  41 váltókrajcár jött be,
az ünnepély valódi kiadása tessz  4903 Pf  46
3/10 es krajcárt. Ezen öszveget kéri bizottmány
főpénztár költségei közzé utalványoztatni.

NKőrösön 1857dik év  Június 15-én
Vajda László jegyző Ünnepély rendező

Bizottmány (8.a)  ”  (4.)

A  pontos, részleteket megörökítő jelentést
tehát a jegyzőnek köszönhetjük. Ez örökítette
meg Arany János nehéz, megpróbáltatást hozó
napját, és az eddigieknél bővebb magyarázatot
ad A walesi bárdok keletkezésének hátteréhez is. 

Dr. Kovács József László
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Gyümölcsös édességek,
sütik

Őszibarack parfé

2 db szép, nagy őszibarackot apró da rabokra
vágunk. Habosra kavarunk 2 tojás sár gáját 5 dkg cu -
korral, 1 csomag vaníliás cukorral, belecsurgatjuk 1 db
citrom levét. Kemény habbá verjük a tojások fehérjét
és  2 dl tejszínnel  a tojások sárgájához adjuk. Hideg
vízzel ki öblített formába öntjük, a barackot beleré te -
geljük, tetejére krém kerüljön. A fagyasz tó ban 6 órán
át fagyasztjuk. Tálalás előtt a formát pillanatra hideg
vízbe mártjuk, akkor könnyen tálra csúsztatható a par-
fé. Tetejére kakaót vagy ess caffét szórunk. 

Málnaszelet

21 dkg lisztet, 2 tojássárgájával, 14 dkg margarinnal,
7 dkg  porcukorral, pici sóval össze dol  gozunk. Egy óra
pihenés után kibélelünk egy közepes tepsit, megsütjük.
Kihűlés után rákenünk  1 csomag pudingporból
készült pu dingot, amihez már hidegen  hozzákever-
tünk 30 dkg málnát – habverővel. Jégbe hűtve  tálaljuk,
előtte bevonjuk tejszínhabbal, és meg szórjuk málná-
val.

Szörp nyersen

1 kg gyümölcsöt összetörünk (málna, ribiz li, áfo-
nya, meggy stb.), hozzáöntünk másfél liter vizet. 24
órát hagyjuk hűvös helyen. Ez után kifacsarjuk, beleka-
varunk 2 kg cukrot, fél dkg szalicilt, 2 dkg citromsavat.
Üvegekbe önt jük, mehet a kamrába. 

Körtés batyu

25 dkg liszt, 25 dkg margarin, 25 dkg tehéntúró, pici
sóval tésztát gyúrunk. Egy órát pi hentejük. Vékonyra
nyújtjuk, kerek lapokat szúrunk ki, közepes pohárral.
A lapokra körtét teszünk, pici fahéjjal megszórjuk,
ráhajtjuk a tésztát, széleit összenyomkodjuk. Tojással
me g  kenve sütjük, porcukorral megszórva tála ljuk.

A piacok roskadoznak a sok gyümölcstől, kedvünk-
re válogathatunk. Készítsünk szörpöket, süssünk
finom süteményeket, örvendeztessük meg családunkat
pohár krémekkel, házi fagylaltokkal. Higgyék el, jobb
mint a bolti, nem utolsósorban olcsóbb is. Használjuk
ki a nyár ajándékait. 

Szász Veronika

Sütô-fôzô sa rok
rendőrség rendőrség

Ne váljon betörés áldozatává!
Tegye otthonát biztonságossá!

A nyár beköszöntével egyre többen veszik ki megérdemelt szabadságukat és utaz-
nak vidékre, külföldre nyaralni, kikapcsolódni. Kezdődik a nyári szünet, a gyerekek
sokat vannak otthon egyedül. 

Ebben az időszakban is fontos az otthon, a lakása , ház biztonsága, védelme annak
érdekében, hogy egy esetleges betörés ne árnyékolja be a nyaralás élményeit. 

Ingatlana biztonságáért Ön tehet a legtöbbet!

A betörők a családi házakat, sorházakat részesítik előnyben. Kevésbé vonzóak a lakótele-
pi lakások, de a 4. emelet felett már nő a veszély, mivel  minél magasabban van, annál
kisebb a lakók mozgása. A betörő a bűncselekmény elkövetése előtt különböző szemponto-
kat vesz figyelembe. A betörő számára elsődleges, hogy ne legyen otthon senki, ne legyen
szemtanú. Az értékes zsákmány reménye, valamint a könnyű bejutás és menekülés is fontos
szempont.  További mérlegelés az, hogy van-e riasztó, van-e kamera felszerelve, van-e
kutya a lakásban.        

A profi betörők általában egy-két perc alatt, szinte hangtalanul hatolnak be egy olyan
lakásba, amelynek tulajdonosa nem gondoskodott megfelelően a biztonságról. Az elköve-
tők gyakran udvarokon, hátsó ajtókon át, jellemzően garázsokon keresztül jutnak be a csalá-
di házakba.

Ne feledje: kellő elővigyázatossággal rengeteg  kellemetlenség  és kár  előzhető meg.
• A nyílászárók képezik a behatolási pontok meghatározó hányadát, ezért szükséges az

első és hátsó ajtók, ablakok megerősítése. 
• Az ajtólap, ajtótok, pánt, zárszerkezet megerősítése acéllemezzel, fémrács szerkezet

kialakításával lehetséges. Az ajtó befeszítés ellen hatékony lehet a hevederzár, amennyi-
ben az megfelelően van kialakítva, lehetőleg falba záródik és jó minőségű a zárszerke-
zet. Fontos szempont, hogy az ajtó több ponton záródjon.

• Ha otthonában nagyobb pénzösszeget tart, azt mindig tegye biztonságos, mások által
nem ismert helyre! Tanácsos lemez vagy pénzkazettát vásárolni. A pontos hely ismere-
te csak önre tartozik, azt senkivel ne ossza meg!

• A földszinti ablakokra szerelt törésvédelmi fólia láthatatlan védelmet biztosít.
• A biztonságot fokozza, ha kiépítésre kerül egy modern elektronikus jelző-riasztó beren-

dezés, mely a cselekmény megkezdésének pillanatában jelzést ad a távollévő tulajdo-
nosnak, illetve a reagálásra képes vagyonvédelmi vállalkozás diszpécserének. 

• Amennyiben betörést észlelt lakóotthonában, lehetőség szerint ne változtasson semmit a
helyszínen, ne kezdjen el pl. takarítani, mert ezzel a nyomok rögzítését akadályozza
meg Haladéktalanul  értesítse a rendőrséget a 107, vagy 112 ingyenes hívószámokon.

Gondolta volna, hogy a betörések jelentős része nappal történik? A megelőzés érde-
kében – akár néhány percre, akár több napra megy el otthonról – mindig ellenőrizze,
hogy:

• Becsukta az ablakot?
• Bezárta a bejárati ajtót?
• Bekapcsolta a riasztót és az egyéb biztonságtechnikai eszközeit?
• Ellenőrizte-e, hogy bezáródott-e a kapu, garázsajtó?
• Tájékoztatta közeli hozzátartozóját vagy megbízható isme-

rősét, hogy hosszabb időre elutazik?
• Gondoskodott postaládája rendszeres kiürítéséről?
• Kikapcsolta a csengőt?
• Ellenőrizte, hogy a lakásbiztosítása naprakész?
Meg kell említeni, hogy az okostelefonok, közösségi oldalak

terjedésével olyan újabb veszélyek is leselkednek a gyanútlan internetezőkre, amelyek
korábban nem voltak jellemzőek. A betörők naprakész információkat kaphatnak azon
közösségi oldal felhasználóitól, akik valós idejű ( real time ) megosztásokkal tudatják a
nagyvilággal, hogy nyaralni utaztak, kirándulni mentek, vagyis hosszabb ideig üres a laká-
suk, házuk. A feltöltött fotók pontos képet adnak  az adott személy vagyoni helyzetéről.  

Ráckevei Rendőrkapitányság
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kenu sport kick-box

Kenu Akadémia
Ráckevén!

Dr. Szabó Attila Ph.D az ELTE adjunktusa,
mesteredző, 5-szörös Világbajnok, olimpiai 4.
helyezett, Olimpiai Bajnokok edzője, a fenti
címmel adott elő a 2017-es Magyar Sporttudo-
mányi Konferencián. Itt arról beszélt, hogyan
lehet elindítani a hagyományok tiszteletén ala-
puló kenus élsportoló képzést. Mindenki számá-
ra ismertek a sportág nehézségei. Sokan kétel-
kednek a sikerben, azonban a szekció vezetője
Dr. habil Szabó Tamás a Sporttudományi és
Diagnosztikai Központ igazgatója másképp látja
ezt  – ,,a mester eredményeit és habitusát ismer-
ve az Akadémia működni fog”!

Ahogy sportágában ismerik Torony, 2 éve
költözött városunkba és rögtön, hogy stílusos
legyek felkavarta az állóvizet. Közös akarattal
elhatároztuk, hogy megvalósítjuk Apukám ál -
mát és Olimpiai Bajnokot nevelünk Rácke vé -
nek. Ehhez ingatlant vásároltunk és megalapítot-
tuk a Szabó Attila Kenu Akadémia Egyesület
elnevezésű versenyistállót. Szále Zsoltnéval, a
Ráckevei Árpád Fejedelem Általános Iskola
igazgatójával a gondolatunk összeért és megál-
lapodtunk, hogy hátteret biztosítunk olyan él -
sportolók neveléséhez, akik az iskolapadban és a
versenypályán is egyaránt helytállnak. 2017
szep tember 1-én azoknak a szülőknek és gyer-
mekeiknek, akik szeretnének megismerkedni a
sportággal szülői értekezletet tartunk. Szeptem-
ber 4-én 5. osztályos fiúk és leányok számára
szervezett alkalmassági felmérésen választjuk ki
azt a 15 főt, akik kenu sportágra felkészítő test-
nevelési foglalkozáson vesznek részt a jövőben. 

Dr. Borkovits Margit
egyesületi elnök

2017. 06. 24-én a Ráckevei Kick-Box Sport-
egyesület meghívást kapott a fent említett nem-
zetközi rendezvényre.

Sportolóink Semi contact, Chikara Kurabe,
Submission, Light contact és Full contact kate-
góriákban neveztek.

A délelőtt folyamán a formagyakorlatok,
fegyveres önvédelem és  fegyveres kata kerültek
sorra, a küzdelmek délután kezdődtek.

Versenyzőink eredményesen szerepeltek
mind  egyik veresenyszámban.
Rácz Emese Semi contact, Light contact – (2)

ezüstérem
Rácz Tibor Semi contact, – aranyérem

Light contact – ezüstérem
Csüllög Vivien Semi contact, Light contact,

Submission – (3) ezüstérem

Csüllög Tamás Light contact – ezüstérem
Submission – aranyérem 
Chikare Curabe – ezüstérem

Sindulár István Semi contact – (1)aranyérem
Light contact – ezüstérem 
Submission – IV. hely

Laczó Bence Semi contact – ezüstérem 
Light contact – bronzérem

Miklósi Olivér Semi contact, Light contact (2) 
IV. helyezés

Minden súlycsoportban népes mezőny sze-
repelt, az érmekért rutinos, jó állóképességű el -
lenfelekkel kellett megküzdeni a helyezésekért. 

Gratulálunk a versenyzőknek!
Kovács Attila 

edző

V. Csomád Kupa Harcművészeti
Fesztivál

Könyvelés
Könyvelés, bérszámfejtés, vállalkozásindítás, tanácsadás,

szabályzat készítés 
Induló vállalkozásoknak DÍJMENTES TANÁCSADÁS! 

www.szemanesvarga.hu

06 70 77 44 990
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A hirdetések valódi ságáért felelôsséget nem vállalunk! Az újságban közölt cikkek tartalma
nem minden esetben tükrözi a kiadó és a szerkesztőség véleményét, 

és nem vállalnak érte felelősséget.

E-mail elérhetőségek: 
jreka@invitel.hu • jreka2026@gmail.com
rackeve@rackeve.hu • rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat, hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.

Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztő

AP RÓ HIR DE TÉS
KÚT FÚ RÁS O/ 110-es CSA TOR NA CSŐ -

VEL. Stég ké szí tés és -felújítás! 
Tel.: 06(30)9640-485

***
KÁRPITOZÁS

Kárpitos bútorok áthúzása, javítása.
Szivacs egyedi méretre vágása ülő és fekvő felü-

letnek egyaránt, huzattal. Díszpárnák, textil
lakásdekorációk készítése egyéni elképzelés

alapján. Elérhetőség: 20 406-1383
Személyesen a ráckevei Gazdaboltban 

(a Szerb Templom mögött)
***

BORSZŐLŐ (FEHÉR) ELADÓ RÁCKEVÉN
TEL.:06-30-230-7698, 06-30-230-7699 VARGA 

Felhívás
A Ráckeve és Környéke Család- és Gyer-

mekjóléti Központ várja idősek je lent kezését az
alábbi szolgáltatásokra:

– idősek nappali ellátása
– házi segítségnyújtás
– jelzőrendszeres házi segítségnyújtás

A szolgáltatások tartalmáról és az igénybevé-
teli feltételekről felvilágosítás kérhető a 06-70-
33-79-879-es telefonszámon, vagy szemé-
lyesen az intéz mény székhelyén, Ráckeve,
Szt. István tér 10. szám alatt.

Pedagógus állás

Az Érdi SZC Kiskunlacházi Szakképző
Iskolája egyetemi végzettségű 

magyar nyelv- és irodalom szakos 
pedagógust keres a 2017/2018-as tanévre. 

Jelentkezni illetve érdeklődni az
ipari222iroda@gmail.com e-mail címen
vagy a 24/535-090 telefonszámon lehet
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Újabb szintet ugrik a ráckevei kajak-
kenus élet: a szabadidős, illetve korosztályos
versenyek után felnőtt, sőt nyugodtan
mondhatjuk, profi eseménynek lesz helyszí-
ne a Kis-Duna, lesz házigazdája városunk.
Augusztus 12-13-án ugyanis Ráckevén ren-
dezik meg a kajak-kenu maraton világbaj-
noki válogatót.

A hétszeres világbajnok kenus, Kövér Már -
ton két éve már versenyzett nálunk a szabad-
idős kenumaraton itteni állomásán, mi több,
idén július 29-én is rajthoz állt, s többször nyi-
latkozta, Ráckeve az egyik kedvenc helyszíne;
augusztus 12-13-án klasszisaink egész sorát
láthatjuk a „vizeinken”. Ez cseppet sem túlzás,
Magyarország ugyanis nem csupán a síkvízi
(olimpiai), hanem a maratoni szakágban is
világhatalom kajak-kenuban. S remélhetőleg
egy-két ráckevei fiatal is vállalja a kihívást, s
beszáll az erre a műfajra specializálódott profik
közé lapátolni.

Nosztalgiázva azt is mondhatjuk, megeleve-
nedik a múlt, az idősebbek ugyanis jól emlé-
keznek arra, amikor Ráckevén rendezték az
országos bajnokságokat. Az idők változnak, a

kajak-kenu egyre népszerűbb, az egyesületek
gomba mód szaporodnak szerte azt országban,
ezért ha – az egyszerűség kedvéért – rövid távú
versenyekére nem is, hosszú távú viadalok ren-
dezésére Ráckeve tökéletesen alkalmas.

Az esemény, bízunk benne, széles tömegek
érdeklődését kiváltó látványos program lesz. A
maratoni versenyeket ugyanis nem úgy rende-

zik, hogy a mezőny el rajtol
egy adott helyszínen, s
huszon-, harmincvalahány
kilométerrel a r rébb (ka jak-
kenuban n em 42 km a hiva-
talos táv) célba ér, hanem
4-4,5 km-es kö rökön küz-
denek egymással a sporto-
lók. Praktikusan ez azt je-
lenti, hogy Ráckevén a
Malom-öböl és a Senki-
sziget északi csücske kö -
zötti szakaszon tesznek
meg a kajakosok, kenusok
hat-hét kört, a szintén köte-
lező futószakaszt a stran-

don beiktatva. Tehát a verseny végig a sze-
münk előtt zajlik, a hídról (hogy tippet ad -
junk…) belátható valamennyi futam.

Fontos tudnivaló, hogy a kis csónak forga-
lom a verseny idején sem lesz korlátozva –
tehát emiatt nem kell elhalasztani a piaci bevá-
sárlást sem… – , a nagyobb hajók, jachtok
tulajdonosai viszont lehetőleg kerüljék az érin-
tett szakaszt az adott időben.

Ez a hétvége a kajak-kenu jegyében telik el,
ám a szombati programot másik két esemény is
felpezsdíti. Délután STIHLTimbersports (azaz
favágó-) verseny lesz, este nyolc órától pedig a
Crazy Monday nevű zenekar ad koncertet
ugyanott, a Vadkacsa Szabadstrandon.

Szurkoljunk, mulassunk, várunk mindenkit
nagy szeretettel! 

Megpezsdítjük a vízi életet
Augusztus 12-13-án kajak-kenu maratoni válogató Ráckevén

Versenyszám Időpont

2017. AUGUSZTUS 12. DÉLELŐTT
K-1 Férfi felnőtt 29,2 km 10:00
K-1 Női felnőtt 25,3 km 10:03

C-1 Férfi felnőtt 25,3 km 10:06
C-1 Női felnőtt 17,5 km 10:25
C-1 Női ifjúsági 13,6 km 10:25

2017. AUGUSZTUS 12. DÉLUTÁN
K-1 Férfi ifjúsági 21,4 km 13:30
K-2 Női ifjúsági 17,5 km 13:33

C-1 Férfi ifjúsági 17,5 km 13:36

2017. AUGUSZTUS 13. DÉLELŐTT
K-2 Férfi felnőtt 29,2 km 9:00
K-2 Női felnőtt 25,3 km 9:03

C-2 Férfi felnőtt 25,3 km 9:06

2017. AUGUSZTUS 13. DÉLUTÁN
K-2 Férfi ifjúsági 21,4 km 12:30
K-1 Női ifjúsági 17,5 km 12:33

C-2 Férfi ifjúsági 17,5 km 12:36

16.00-18.00: 
STIHL TIMBERSPORTS 
BEMUTATÓ

20.00-21.30: 
CRAZY MONDAY 
EGYÜTTES KONCERTJE

Novák Miklós
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